

Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ပဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်း

ကျွန်မတို့ပြည်သူတွေအားလုံး သိတဲ့အတိုင်း ဝဲ မနေ့တုန်းက ပထမဦးဆုံး စပြီးတော့ ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးတွေ ထိုးပေးပါတယ်။ ပထမဆုံး စပြီးထိုးပေးတာကတော့ ကျွန်မတို့ရဲ့ ရှေ့တန်းကနေပြီးတော့ ကျန်းမာရေး ဝန်ဆောင်မှုပေးနေတဲ့ ကျွန်မတို့ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းတွေ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်တိုင်း၊ တိုင်းတိုင်းမှာ စပြီးတော့ အစီအစဉ်တွေကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်မလည်း သွားပြီး ကြည့်လိုက်ပါတယ်။ နေပြည်တော်မှာပေါ့။ နေပြည်တော်မှာ ထိုးနေတဲ့အစီအစဉ်၊ အဲဒီမှာဆိုရင် ကျွန်မတို့ရဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေးက သတ္တိရှိရှိနဲ့ တစ်ခါတည်းကို အင်အားစုတွေ ဘာတွေ ပင့်ပြီးတော့ အထိုးခံလိုက်တာ လုံးဝမနာဘူးလို့ ပြောပါတယ်။ လုံးဝမနာဘူးအပြင် ကျွန်မ ခုနကပဲ မေးကြည့်တဲ့အခါကျတော့ ဘာမှလည်း ဆိုးကျိုးတွေလည်း မရှိဘူးတဲ့။ ဒါပေမယ့် မနေ့တုန်းက အထိုးခံလိုက်ရတဲ့ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းတွေထဲမှာဆိုရင် သုံးပုံတစ်ပုံ လောက်ကတော့ နည်းနည်းကိုက်ခဲတာတွေ၊ ချမ်းသလိုလိုဖြစ်တာတွေ၊ အဖျား ရှိသလိုလို နည်းနည်းဖြစ်တာတွေကို ၁၂ နာရီလောက်ကြာတဲ့အခါကျတော့ ဖြစ်လာပါတယ်လို့ ပြောပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဆိုးဆိုး ရွားရွားကြီး မဟုတ်ပါဘူး။ ခဏပါပဲ။ နောက်တော့ ကောင်းသွားပါတယ်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

ပြည်သူတွေ ကျန်းမာမှု၊ ပြည်သူတွေချမ်းသာမှု နိုင်ငံက လုံခြုံမယ်။ နိုင်ငံက တိုးတက်မယ်။ အဲဒီတော့ အခုလို ကာကွယ်ဆေးထိုးရပြီ ဆိုတော့ ကျန်းမာရေးအတွက် ကောင်းရုံတင်မကဘူး။ စိတ်လည်း သက်သာကြတာပေါ့။ အဲဒါကြောင့်မို့ အားလုံး ပိုင်းဝန်းပြီးတော့ ဒီကာကွယ်ဆေးထိုးတဲ့ အစီအစဉ် အောင်မြင်ဖို့အတွက် ကူညီကြပါ။ ပူးပေါင်းကြပါ။ ပြည်သူတွေသာ အဓိက ဆိုတာကို ဘယ်တော့မှ မမေ့ပါနဲ့။

ဒါကတော့ ကာကွယ်ဆေးတွေဆိုရင် ဖြစ်တတ်ပါတယ်။ ဥပမာဆိုရင် သာမန် တုပ်ကွေးပေါ့။ ကာကွယ်ဆေးထိုးရင်လည်း စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

မြေမုန်
ယနေ့
ဖတ်စရာ

တောင်တန်း-မြေပြန့် တန်းတူညီမျှ ပြည်ထောင်စုပန်းတိုင်

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆

တတိယအကြိမ် “သွေးချင်းတို့ရဲ့ ပွဲတော်ဆီ ၂၀၂၁” ပွဲတော် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

စာမျက်နှာ » ၇

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးက ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးနှင့် ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်

စာမျက်နှာ » ၉



BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by World Finance

Awarded by Euromoney

Awarded by The FinanceAsia

မြောက်

အနာဂတ်အလုပ်အကိုင် ပွင့်လန်းကြိုးပမ်း

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ နောက်ဆက်တွဲအကျိုးဆက်ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ နိုင်ငံအများစု စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအများစု တုံ့ဆိုင်းခြင်း၊ ရပ်တန့်ခြင်း၊ ဖျက်သိမ်းခြင်းအဖြစ်မျိုးနှင့် ကြုံခဲ့ရပါသည်။ အချို့လုပ်ငန်းများမှာ ခေတ္တ၊ အချို့လုပ်ငန်းများမှာ တစ်ဝက်တစ်ပျက်၊ အချို့လုပ်ငန်းများမှာ အပြီး တိုင်ဖျက်သိမ်းမှုများရှိခဲ့ပါသည်။ အားလုံးအတွက် စိတ်မကောင်းဖွယ်ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် စိတ်ပျက်အားငယ်ခြင်းမရှိဘဲ ကိုဗစ်-၁၉ အလွန်တွင် စီးပွားရေး ပြန်လည်ဦးမော့အောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ တုံ့ဆိုင်း၊ နှေးကွေး၊ ရပ်တန့်ကြသောအခါ ထိုလုပ်ငန်းများအပေါ် တည်ရှိနေသော အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ထိခိုက်ခြင်း၊ နှစ်နာခြင်း၊ ဆုံးရှုံးခြင်းများဖြစ်ကြပါသည်။ အချို့လုပ်ငန်းများတွင် ဝန်ထမ်းများကိုရပ်ဆိုင်း၊ အချို့တွင် တစ်ဝက်လျှော့၊ အချို့တွင် လစာတစ်ဝက်၊ အချို့တွင် လစာသုံးပုံတစ်ပုံ စသည်ဖြင့် ပုဂ္ဂလိကဝန်ထမ်းများ၊ ပုဂ္ဂလိက အလုပ်သမားများမှာ အလုပ်အကိုင်၊ လစာဝင်ငွေတို့နှင့်ပတ်သက်၍ အခက် အခဲမျိုးစုံ၊ စိန်ခေါ်မှုမျိုးစုံကြုံကြရပါသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အစောပိုင်းကတည်းက မြန်မာစီးပွားရေး ထိခိုက်မှုကို တွန်းလှန်လှည့်ကျနိုင်ရေးနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးစီမံချက် (MERRP) မှုကြမ်းကို ရေးဆွဲခဲ့ပါသည်။ စီးပွားရေးကဏ္ဍအား ပိုမိုစောင့်ပေး ထားသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံချက်ပါ ရည်မှန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံ၏စီးပွားရေးကဏ္ဍတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကိုအကြောင်းပြု၍ ပုံစံသစ်များ ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နေပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ထိခိုက်မှုသက်သာရေးစီမံချက် (CERP) ကိုရေးဆွဲပြီး စီမံချက်တွင်ပါရှိသည့် လုပ်ငန်းများကို အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်နေပါသည်။ များမကြာမီတွင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပကော်မံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို အကောင်အထည်ဖော်မည့် အခြေခံအဆောက်အအုံ များဖြစ်ပေါ်အောင် ဆောင်ရွက်နေပါသည်။

ယင်းတို့သည် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအလွန်ကာလ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး သို့မဟုတ် စီးပွားရေး ဦးမော့လာရေး စီးပွားရေးစီမံကိန်းများ၊ အစီအမံများဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်က ဖော်ဆောင်မည့် စီမံကိန်းများသည် အနာဂတ်စီးပွားရေးအတွက် အားတက် ဖွယ်ရာများ ဖြစ်ပါသည်။ ပြီးခဲ့သည့်ဒီဇင်ဘာလက ကိုရီးယား-မြန်မာ စက်မှု ဇုန်ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ်တွင် အုတ်မြစ်ချခဲ့ပြီး စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်တော့မည် ဖြစ်ပါသည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာ-စင်ကာပူ စက်မှုဥယျာဉ်ကြီးကိုလည်း လှည်းကူးမြို့နယ် တွင်ပင် တစ်ဆက်တည်း အကောင်အထည်ဖော်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် ဒဂုံမြို့သစ်တွင် နည်းပညာတိုးတက်မှုပြည့်ဝသည့် မြို့သစ်စီမံကိန်းတစ်ခု အကောင်အထည်ဖော်မည်ဟု သိရပါသည်။

အဆိုပါစီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်လျှင် နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးတက်ဝင်ရောက်လာမည်သာမက ပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းသစ်များ အမြောက်အမြားရရှိမည့် အခွင့်အရေး များ ပေါ်ပေါက်လာမည် ဖြစ်ပါသည်။ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများကို ဖန်တီးပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် ပြည်သူတစ်ဦးချင်းစီ၏ စီးပွားရေးအခြေအနေ ဦးမော့ လာအောင် ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ လက်ရှိတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရက အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်နာလန် ထူလာရေး၊ ပြန်လည်ရပ်တည်ရေးအတွက် ချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးလျက် ရှိပြီး စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအကူအညီအောင်၊ အလုပ်အကိုင်များ ပြန်လည် လုပ်ကိုင်ရရှိနိုင်အောင် ဖန်တီးပေးလျက်ရှိပါသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရက ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကို မျက်ခြည်မပြတ် ဆောင်ရွက်ပေးနေချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ နှင့်အတူ စိန်ခေါ်မှုမျိုးစုံကြုံတွေ့ခဲ့ ရသော်လည်း မလျော့သောအားမာန်များဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူလူထု အကျိုးစီးပွားအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ အတွင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအလွန်များတွင်ပါ စီးပွားရေးတုံ့ပြန်မှုအပေါ် အခြေခံပြီး ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ငွေကြေးဖြည့်ဆည်းမှုများကို ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်မည်ဟု အသိပေးထားပါသည်။ နိုင်ငံတော်အသုံးစရိတ် များကို ထိရောက်သည့်နေရာများတွင် ပိုမိုသုံးစွဲပြီး ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍကို ပိုမို တွန်းအားပေးမည်ဟု ကတိကဝတ်ပြုထားပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ ပြည်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလတွင် မမျှော်လင့်ဘဲ ကြုံတွေ့ရသော စီးပွားရေးအခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများကြောင့် စိတ်ပျက် အားငယ်လက်လျှော့ခြင်းမပြုသင့်ပေ။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ် ရေးဆိုင်ရာတို့တွင် အလေးထားပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရင်း ကိုဗစ်-၁၉ အလွန် ကာလကိုရည်မှန်း၍ နိုင်ငံတော်အစိုးရက ဖန်တီးဖော်ဆောင်ပေးနေသည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများမှာ ပေါ်ထွက်လာမည့် စီးပွားရေးနှင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများအား လက်ဝယ်ပိုင်ပိုင်ရရှိနိုင်ရေးအတွက် မလျော့သော ဇွဲလုံ့လဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ကြိုးပမ်းကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။ ။

၂၀၂၁ ခုနှစ် (၇၄)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ “(၂၁) ရာစုပင်လုံ” မှသည် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်သည်အထိ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၂) တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး။
- (၃) ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနှင့် လျော်ညီသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်ရေး။
- (၄) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးတို့ကို တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၅) အရည်အချင်းမြင့်မား၍ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ခိုင်မာသော မျိုးဆက်သစ်များ ပြုစုပျိုးထောင်ရေး။

တွံတေးတူးမြောင်း ဖြတ်ကျော် ၃၃ ကေဗွီ ကောင်းကင်ဓာတ်အားလှိုင်းဆွဲခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် ရေလမ်းကြောင်း ခေတ္တပိတ်ထားမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
တွံတေးတူးမြောင်း ဖြတ်ကျော် ၃၃ ကေဗွီ ကောင်းကင်ဓာတ်အားလှိုင်းဆွဲခြင်းလုပ်ငန်းကို တွံတေးတူးမြောင်း မိုင်တိုင် ၉ ဒသမ ၅ မိုင်နှင့် ၁၀ မိုင်အကြားတွင် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၇ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီအထိ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။
လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေစဉ်အတွင်း လုပ်ငန်းခွင်၏ အထက်နှင့်အောက်ဘက်ရှိ တူးမြောင်း အတွင်းကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့က ရေယာဉ်များဖြင့် စောင့်ဆိုင်းပြီး ရေလမ်းခေတ္တပိတ်ထားမည် ဖြစ်ပါသည်။ တွံတေးတူးမြောင်းကို ဖြတ်သန်းမည့် ရေယာဉ်များသည် လုပ်ငန်းခွင်မှ လွတ်ကင်း ရာတွင် ရပ်နားစောင့်ဆိုင်းပြီး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့က ခွင့်ပြုမှသာ လုပ်ငန်းခွင်ကို ဖြတ်သန်း ခုတ်မောင်းကြရန် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ရေလမ်း အသိပေးနှိုးဆော်ချက် ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရပါသည်။ သတင်းစဉ်

သံတွဲမြို့နယ် သမဝါယမကဏ္ဍမှ ငါးပိ၊ ငါးခြောက်များ ရောင်းချဖြန့်ဖြူး

သံတွဲ ဇန်နဝါရီ ၂၈
ရခိုင်ပြည်နယ် သံတွဲမြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုတို့ ပူးပေါင်း၍ ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ ရောင်းချရာတွင် ဈေးကွက်ရရှိရေး၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချမှု အခက်အခဲ မဖြစ်ပေါ်စေရေးနှင့် စားသုံးသူပြည်သူများ ဈေးနှုန်းချိုသာစွာ ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရေးအတွက် ဒေသထွက် ငါးနီတူခြောက် တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၅၅၀၊ ငါးအုန်းခြောက်တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၊ ငါးပိတစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ စုစုပေါင်း ငါးခြောက်မျိုးစုံ ပိဿာချိန် ၁၅ ပိဿာကို စားသုံးသူပြည်သူများ သို့အကျိုးအမြတ်မယူ၊ အရုံးမပေါ်ရေးဟူသော သမဝါယမမူအတိုင်း ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၈-၁-၂၀၂၁)

ကုမ္ပဏီအမည်	အစဉ်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာ စောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
MCB	၈.၂၀၀	၈.၂၀၀	၂	၁၆,၄၀၀
FPB	၂၂.၅၀၀	၂၂.၅၀၀	၁၄	၃၁၅,၀၀၀
TMH	၂.၇၀၀	၂.၇၀၀	၈၅	၂၂၉,၅၀၀
MTSH	၃.၉၀၀	၃.၉၀၀	၅,၃၂၀	၂၀,၅၉၂,၇၀၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

ရန်ကုန် (ရွှေဈေး) ၁၃၁၈၀၀၀	မန္တလေး (ရွှေဈေး) ၁၃၁၈၀၀၀
စက်သုံးဆီအမျိုးအစား	ရန်ကုန်
(က) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၆၇၀/၇၁၀ ကျပ်
(ခ) ဒီဇယ်	၆၆၀/၆၉၅ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၅	၇၅၀/၇၇၀ ကျပ်
(ဃ) အောက်တိုန်း ၉၂	၆၅၅/၆၅၅ ကျပ်
ရန်ကုန် လက်ကားဈေး	မန္တလေး
ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၅၈၀/၅၉၀ ကျပ်
အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၅၉၀/၆၀၀ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ ၅၇၅/၅၈၅ ကျပ်

(မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီအသင်း)

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၃၁.၇
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို = ၁၆၁၀.၂
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် = ၂၀၅.၅၉
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် = ၄၄.၃၂၄
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် = ၃၂၉.၁၈
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး = ၁၈.၂၁၄
(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၀၁၁.၆
(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ = ၉၉၈.၃၀
(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း = ၁၂၇၆.၅
(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် = ၁၁၈.၉၇

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

ပြည်သူ့သာလျှင် အဓိက

○ ရှေ့မှ

ဒီလိုပဲ ဖြစ်တတ်ပါတယ်။ အကိုက်အခဲလေးတွေပေါ့။ ကြွက်သားတွေက ကိုက်တယ်။ ခဲတယ်။ နည်းနည်းချမ်းချင်တယ်။ တုန်ချင်တယ်။ ဖျားသလိုလိုဖြစ် ချင်တယ်ပေါ့။ ဒါတွေကလည်း ရှိပါလိမ့်မယ်။ အခုထိတော့ ကျွန်မတို့ ဆိုးဆိုး ရွားရွား ဘာမှမတွေ့ရပါဘူး။ အဲဒါကြောင့် ဆက်ပြီးတော့လည်း ကျွန်မတို့ ဒီအစီအစဉ်ကို စနစ်တကျလုပ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မ ခဏခဏ သတိပေး နေတာ။ ခဏခဏသတိပေးရတာကလည်း နည်းနည်းနားပြီးမလားတော့ မသိဘူး။ ဒါပေမယ့် မမေ့အောင်လို့ ခဏခဏသတိပေးတာက ဒါက ပထမ ထိုးခြင်းပါပဲ။ နှစ်ကြိမ်ထိုးပါမယ်။ နှစ်ကြိမ်ထိုးပြီးမှသာ ဒီဟာက ကာကွယ်မှု ရသွားပြီလို့ သတ်မှတ်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်ကြိမ်ဆိုတော့ ဒီနှစ်ကြိမ်ကြားထဲမှာ ၄ ပတ်ပေါ့။ ၂၈ ရက်။ အခုမနေ့က ထိုးတဲ့သူတွေဆိုရင် နောက်လ ၂၄ ရက်နေ့မှာ ထင်တယ် ပြန်ထိုးရမယ်။ အဲဒါဆိုရင်တော့ ၄ ပတ်ပြည့်သွားပြီ။ အဲဒါပြီးမှ အကာအကွယ်ရပြီလို့ ကျွန်မတို့သတ်မှတ်လို့ရမှာပါ။

ကျွန်မတို့ ကာကွယ်ဆေးတွေရရှိရေးကတော့ ပေးတဲ့နိုင်ငံတွေပေါ်မှာ အများကြီးတည်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ဝယ်နေတာလည်းရှိတယ်။ လူ့မယ့်သူတွေ ကလည်း လူ့မယ့်ဟာတွေ ရှိတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း ဟိုဘက်ကပေးနိုင်မှပဲ ကျွန်မတို့ကရမှာပါ။ ဒါပေမယ့် ပုံမှန်ပေါ့ တဖြည်းဖြည်း၊ တဖြည်းဖြည်း၊ တစ်လပြီး တစ်လ၊ တစ်လပြီးတစ်လ ဆက်ပြီးတော့ ပြည်သူတွေအားလုံးကို ကာကွယ် ဆေးထိုးပေးနိုင်မယ်လို့ ကျွန်မတို့ခန့်မှန်းထားပါတယ်။ အဲဒါအတွက် အစီအစဉ် တွေ လည်းလုပ်ထားပါတယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာလည်း ကျွန်မတို့က ကိုဗစ် ကာကွယ်တယ်ဆိုတာကို ကိုဗစ်ရဲ့ရန်ကို ကာကွယ်တယ်ဆိုတာဟာ ရောဂါ တစ်ခုတည်းတင် ကာကွယ်ရတာမဟုတ်ပါဘူး။ သူ့ရဲ့အကျိုးဆက်တွေပေါ့။ အထူးသဖြင့် စီးပွားရေးအကျိုးဆက်တွေ။ ကျွန်မတို့ပြည်သူတွေရဲ့ ဘဝ အပေါ်မှာ ထိခိုက်မှုတွေရှိနိုင်တဲ့ စီးပွားရေးအကျိုးဆက်တွေကို ကျွန်မတို့ ကြည့်ရပါတယ်။

အဲဒါနဲ့ပတ်သက်ရင် ကျွန်မတို့နိုင်ငံတော်ကနေပြီးတော့ ကိုဗစ်နဲ့ပတ်သက် ပြီး ပြည်သူတွေကို ထိခိုက်မှုမရှိအောင်လို့ တတ်နိုင်သမျှ ပံ့ပိုးတဲ့ငွေပမာဏ ဟာဆိုရင် အခုဆိုရင် တော်တော်များလာပါပြီ။ အကြမ်းဖျင်းအားဖြင့်ဆိုရင် ချေးငွေထဲကဆိုရင် ဘီလီယံတစ်ထောင်ကျော်ပေါ့။ ဘီလီယံတစ်ထောင်ကျော် နောက်ပြီးတော့ ရွှေပြောင်းရန်ပုံငွေထဲကဆိုရင် ဘီလီယံတစ်ထောင်ကျော်၊ နောက်ပြီးတော့ ကျွန်မတို့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အတွက်ကဆိုရင် ဘီလီယံ ငါးဆယ်ကျော် အားလုံးဆိုရင် ဘီလီယံနှစ်ထောင်ခြောက်ရာကျော် သုံးချီဖြစ် ပါတယ်။ လိုအပ်သလိုလည်း ဆက်ပြီးတော့ သုံးသွားမှာပါ။ လိုအပ်သလိုလည်း ကျွန်မတို့ရဲ့ စီးပွားရေးပြန်လည်ပြီးတော့ ပုံမှန်လည်ပတ်ဖို့အတွက် ကျွန်မတို့ လုပ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မနေ့တုန်းက ကျွန်မသွားပြီးတော့ ဆေးထိုးတဲ့ အစီအစဉ်ကို ကြည့်တဲ့အခါကျတော့ ကျွန်မ အင်မတန်မှ ဝမ်းသာပါတယ်။ ဝမ်းသာတယ်ဆိုတာဟာ စနိုင်လို့ပေါ့။ ဒီကာကွယ်ဆေးထိုးပေးတဲ့ အစီအစဉ် စနိုင်လို့ပါ။ ဒါဟာ ကျွန်မတို့ တစ်နိုင်လုံးကို စပြီးတော့ကာကွယ်တာပဲ။ ကျန်းမာ ရေးဝန်ထမ်းတွေကနေစပြီးတော့ အဲဒါအတွက်လည်း ဝမ်းသာတယ်။ နောက်ပြီးတော့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေကိုလည်း ကျွန်မတို့ တစ်နည်းတစ်ဖုံ အားဖြင့် သူတို့ရဲ့လုပ်ဆောင်ချက်တွေကို အသိအမှတ်ပြုတာ ကျေးဇူးတင်တဲ့

ကျွန်မတို့နိုင်ငံတော်ကနေပြီးတော့ ကိုဗစ်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူတွေကို ထိခိုက်မှုမရှိအောင်လို့ တတ်နိုင်သမျှ ပံ့ပိုးတဲ့ငွေပမာဏဟာဆိုရင် အခုဆိုရင် တော်တော်များလာပါပြီ။ အကြမ်းဖျင်း အားဖြင့်ဆိုရင် ချေးငွေထဲကဆိုရင် ဘီလီယံတစ်ထောင်ကျော်ပေါ့။ ဘီလီယံ တစ်ထောင်ကျော် နောက်ပြီးတော့ ရွှေပြောင်းရန်ပုံငွေထဲကဆိုရင် ဘီလီယံတစ်ထောင်ကျော်၊ နောက်ပြီးတော့ ကျွန်မတို့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အတွက်ကဆိုရင် ဘီလီယံ ငါးဆယ်ကျော် အားလုံးဆိုရင် ဘီလီယံနှစ်ထောင်ခြောက်ရာကျော် သုံးချီဖြစ်ပါတယ်။

သဘောလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ပထမဦးဆုံးဦးစားပေးပြီးတော့ ထိုးပေးတယ်ဆို တာ ဒီကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေက ဘယ်လောက် ကျွန်မတို့ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသား တွေအတွက် ဒီအချိန်မှာအဓိကကျလို့ဆိုတာကို အဲဒါကိုလည်း အသိအမှတ် ပြုရာ ရောက်တယ်ဆိုတော့။ ကျေးဇူးတင်တယ်ဆိုတာ ပါးစပ်နဲ့ ပြောရတာ တော့ လွယ်တာပေါ့။ စကားနဲ့ပြောတာကတော့ ကျေးဇူးတင်တယ်။ ကျေးဇူး တင်တယ်ဆိုပြီး ပြောရတာလွယ်ပါတယ်။ အခုကျတော့ ကျွန်မတို့က လုပ်ရပ်နဲ့ ပြန်ပြန်အတွက် အင်မတန်မှ ကျေနပ်ပါတယ်။ ဒီအချိန်မှာလည်း ဒီအခွင့် ကောင်းယူပြီးတော့ ရှေ့တန်းကနေ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုတွေပေးနေတဲ့ ဝန်ထမ်းတွေရော၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းတွေရော အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်တယ်လို့ ထပ်ပြီးတော့ပြောပါရစေ။

ကျွန်မတို့ ပြည်သူတွေကိုလည်း ကျေးဇူးတင်တယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့ လဲဆိုတော့ ဒီအထိပေါ့။ တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် ဒီကိုဗစ်ကို ရင်ဆိုင်ပြီး တော့ ကျော်လွှားခဲ့တာဆိုတာ ပြည်သူ့သာအဓိက ဆိုတာ ကျွန်မ ထပ်တလဲလဲ ပြောပါတယ်။ ပြည်သူ့မပါဘဲနဲ့ ဘာမှအောင်မြင်နိုင်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ အဲဒီတော့ အခု ကျွန်မတို့ဟာ ကိုဗစ်ကို ထိန်းချုပ်တဲ့ နေရာမှာလည်း တဖြည်းဖြည်း တိုးတက်လာပြီ။ နည်းနည်းတော့ နှေးတယ်လို့ ကျွန်မခံယူမိတယ်။ အခု ၄၀၀ နားမှာ တစ်နေ့တာလည်း နည်းနည်းကြာသွားပြီ။ ဟိုတစ်နေ့ကတော့ ၃၀၀ ကျော်အထိ ကျသွားပြီး နောက်တစ်ခါ ၄၀၀ ကျော် ပြန်တက်လာတယ်ပေါ့။ အဲဒီလိုပဲ တက်ပြီးတော့မှ တဖြည်းဖြည်းကျသွားမယ့်သဘောရှိပါတယ်။ ဒီဟာကို ထိန်းသိမ်းထားဖို့တော့ လိုပါတယ်။ အခုကျွန်မ အထူးသဖြင့် ရန်ကုန်က ပြည်သူတွေကို နည်းနည်းအားပေးစကားပြောချင်တာက ရန်ကုန်ကျလာတယ်။ ရန်ကုန်ကျလာတာလည်း ကျွန်မတို့အတွက် အင်မတန်မှ စိတ်သက်သာရာ ရပါတယ်။ ရန်ကုန်မှာ လူဦးရေလည်း ထူထပ်တယ်။ လူဦးရေထူထပ်ပြီးတော့ ကူးလွယ်တဲ့ အခြေအနေတွေရှိတဲ့အခါကျတော့ အခု ရန်ကုန်မှာ ကျလာပြီ ဆိုတော့ ဒါဟာ ကျွန်မတို့အတွက် အားတက်စရာပဲ။

ဒါပေမယ့် ဒါကို ထိန်းထားဖို့လိုပါတယ်။ အဲဒီတော့ ကျွန်မထပ်ပြီးတော့ သတိပေးပါရစေ။ ထိန်းထားဖို့ဆိုတာ နှာခေါင်းစည်းတပ်ရမယ်။ လက်မှန်မှန်

ဆေးရမယ်။ လူစုလူဝေးဖြစ်အောင်မနေရဘူး။ ခပ်ခွာခွာပေါ့။ ခြောက်ပေ ဆိုတော့ ပြောသာပြောရတယ်။ မနေ့တုန်းက ကျွန်မ ဆေးထိုးတဲ့အစီအစဉ် သွားပြီး ကြည့်တဲ့အခါကျတော့ ခြောက်ပေခွာပြီးရပ်နေတာ သိပ်မရှိကြဘူး။ တချို့တွေဆိုရင် အထူးသဖြင့် မီဒီယာသမားတွေကိုတော့ ပြောရမှာက မီဒီယာ သမားတွေက ခြောက်လက်မတောင်မကွာဘူး။ တစ်ခါတည်း ပြတ်သိပ် နေတာပဲ။ အဲဒီတော့ အဲဒီလိုဟာတွေက ကူးနိုင်ပါတယ်ဆိုတာ ကျွန်မသတိပေး ချင်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ကာကွယ်ဆေးပထမအပိုင်းထိုးပြီးတဲ့ ပြည်သူတွေကို အထူးသတိထားစေချင်ပါတယ်။ ပထမထိုးပြီးတော့ ဒီကြားထဲမှာ ကူးမယ် ဆိုရင် အများကြီး အများကြီး နှမြောစရာကောင်းပါတယ်။ ပထမထိုးထားတဲ့ ဆေးဟာ အဟောသိက် ဖြစ်သွားမှာပါ။ နောက်ပြီးတော့ ဒီဆေးတွေရရှိဖို့ အတွက်ဆိုတာ နိုင်ငံတော်အတွက် ကုန်ကျစရိတ်ကလည်း အရေးကြီးတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း ရနိုင်ခြေကလည်း ခက်ခဲတယ်ဆိုတော့ ဒါဟာ အဖိုးတန်တဲ့ ထိုးဆေးတွေပဲဖြစ်ပါတယ်။ အဖိုးတန်တဲ့ ထိုးဆေးဆိုတော့ တစ်လုံးမှကို ကျွန်မတို့က အဖိတ်အစင် မဖြစ်စေချင်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် ပြည်သူတွေအနေနဲ့ အဲဒါတော့ သတိထားစေချင်ပါတယ်။ နောက် ကျွန်မတို့ လူဦးရေထူထပ်တဲ့နေရာ တွေပေါ့။ Stay At Home ရောဂါလည်း ပြန်ပွားမှုများတဲ့နေရာတွေကို ဦးစားပေးပြီးတော့ အစီအစဉ်လိုက်ပေါ့။ ဦးစားပေးရမယ့်သူတွေကို စပြီး အစီအစဉ်လိုက် ကျွန်မတို့ ဆက်ဆက်ပြီးတော့လုပ်သွားဖို့ ကျွန်မတို့ ဆောင်ရွက်သွားမှာပါ။ ပြည်သူတွေကလည်း ပူးပေါင်းပါဝင်စေချင်ပါတယ်။ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံအတွက်၊ ကျွန်မတို့ နိုင်ငံရဲ့ လုံခြုံရေးအတွက် လုပ်နေတာပဲ။ ပြည်သူတွေကျန်းမာမှု၊ ပြည်သူတွေချမ်းသာမှု နိုင်ငံက လုံခြုံမယ်။ နိုင်ငံကတိုးတက်မယ်။ အဲဒီတော့ အခုလို ကာကွယ်ဆေးထိုးရပြီ ဆိုတော့ ကျန်းမာရေးအတွက် ကောင်းရုံတင်မကဘူး။ စိတ်လည်းသက်သာ ကြတာပေါ့။ အဲဒါကြောင့်မို့ အားလုံးဝိုင်းဝန်းပြီးတော့ ဒီကာကွယ်ဆေးထိုးတဲ့ အစီအစဉ် အောင်မြင်ဖို့အတွက် ကူညီကြပါ။ ပူးပေါင်းကြပါ။ ပြည်သူတွေသာ အဓိကဆိုတာကို ဘယ်တော့မှ မမေ့ပါနဲ့။ ကျွန်မတို့ ပြည်သူတွေ နှလုံးစိတ်ဝမ်း အေးချမ်းကြပါစေ။

အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနသို့ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ဖော်ဆောင်ရေး အတွက် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာနသို့ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသည့် အမေရိကန် ဒေါ်လာ လေးသိန်း ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန အတွင်းရေးမှူး၊ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင် နှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ချန်းဟိုင်နှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။
ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ချန်းဟိုင်က အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနသို့ အလှူငွေပေးအပ် ရခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး အလှူငွေများ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန အတွင်းရေးမှူး၊ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်



က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ် ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်း လိုက်သည်။
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်က သတင်းစဉ်

ကယားပြည်နယ်အတွင်း ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများ စစ်ဆေး

လွိုင်ကော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
လွိုင်ကော်မြို့ရှိ ပြည်နယ်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ကြီးကြပ် ဆောင်ရွက်နေသည့် မုံပြာငါးမွေးမြူရေးစခန်းရှိ ကန်များ ပြုပြင်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ကယားပြည်နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်နီလာကြွယ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထို့နောက် ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် အဖွဲ့သည် ဖောင်းတော အင်းအစုအဖွဲ့၊ ဝီသဲကုအစုအဖွဲ့နှင့် ဒေါပေါ်ကလဲ အစုအဖွဲ့ ၏ ငါးမွေးမြူရေးကန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ စီးပွားရေးထိခိုက်မှု သက်သာရေးစီမံချက် အစီအစဉ်အရ နိုင်ငံတော်မှ အခမဲ့ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ထားသည့် မြက်စားငါးကြင်း၊ ငါးမြစ်ချင်း၊ ရွှေဝါငါးကြင်း၊ ထိုင်းငါးခုံးမကြီး၊ ငါးမျိုးများ၏ ရှင်သန်နှုန်းနှင့် ကြီးထွားနှုန်းတို့အား ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။
ပြည်နယ်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများသည် ယမန်နေ့က ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘုရားဖြူအစုအဖွဲ့၊ ကျွန်းတောအစုအဖွဲ့နှင့် သာယပ်အစုအဖွဲ့တို့၏ ငါးမွေးမြူရေး ကန်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ စီးပွားရေးထိခိုက်မှု သက်သာရေး စီမံချက် အစီအစဉ်အရ နိုင်ငံတော်မှ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ထား သည့် မြက်စားငါးကြင်း၊ ငါးမြစ်ချင်း၊ ရွှေဝါငါးကြင်း၊ ထိုင်း ငါးခုံးမကြီး၊ ငါးမျိုးများ၏ ရှင်သန်နှုန်းနှင့် ကြီးထွားနှုန်းတို့ အား ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

◆ ကျောပိုးမှ ဦးစိုးအောင်၊ နေပြည်တော် ဒုတိယမြို့တော်ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အကြံပေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်္ဂလီဗန်ထီးယူ က အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး ကော်မတီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးများ ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုအစည်းအဝေးသည် (၁၃)ကြိမ်မြောက် ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခင်ကျင်းပခဲ့သည့် ကော်မတီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးများမှ တစ်ဆင့် ရေနှင့်ဆက်သွယ်သည့်ဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများအကြား ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများ၊ ကော်မတီ၏လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုနှင့် ရေဆိုင်ရာပြဿနာများ ဖြေရှင်းမှုတို့အတွက် ထိရောက်စွာ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ နှစ်စဉ်မိုးတွင်းကာလ၌ တွေ့ကြုံရလေ့ရှိသည့် ရေကြီးရေလျှံမှုအန္တရာယ် လျော့ပါးသက်သာရေးနှင့် နေရာသီ၌ ကြုံတွေ့ရလေ့ရှိသည့် ရေရှားပါးမှုအခက်အခဲများ ဖြေရှင်းရေးတို့အတွက်ကိုလည်း ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြပါကြောင်း။

အလေးထားဆောင်ရွက်

ယခုနှစ် နေရာသီကာလတွင်လည်း ယခင်နှစ်များကဲ့သို့ သောက်သုံးရေနှင့် စိုက်ပျိုးရေးပေးမြဲပြသနာများ လျော့ပါးသက်သာရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ ပူးပေါင်း၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါကြောင်း၊ ယခင်အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များအနက် ဆောင်ရွက်ရန်ကျန်ရှိသည့် လုပ်ငန်းများ၊ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုပါကြောင်း။

ကော်မတီက ဆောင်ရွက်ရမည့် ရေအရင်းအမြစ်ဘက်စုံစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းများနှင့် ရေဝေရေလဲဒေသများ ထိန်းသိမ်းရေး၊ မြစ်ဝှမ်းဒေသများ၌ တရားမဝင်ရွှေနှင့် အခြားဓာတ်သတ္တုများ၊ အဖိုးတန်ကျောက်မျက်ထုတ်လုပ်မှုများ၊ တရားမဝင်ကျောက်စရစ်နှင့် သဲထုတ်လုပ်မှုများ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး၊ မိုးရာသီကာလ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးရေး၊ ရေထုညစ်ညမ်းမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး၊ မြစ်ချောင်းများ၊ ကန်များ စသည့်ရေအရင်းအမြစ်များနှင့် ရေနုတ်မြောင်းများအတွင်းသို့ အမှိုက်သစ်စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ ထိန်းချုပ်ရေးတို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များက ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုပါကြောင်း။

အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီအနေဖြင့် ရေကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာနှင့် ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများ၊ မိတ်ဆွေနိုင်ငံများနှင့်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကော်မတီဖွဲ့စည်းပြီးနောက် တတိယအကြိမ် အာရှ-ပစိဖိတ်ရေညီလာခံကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် အိမ်ရှင်နိုင်ငံအဖြစ် ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းညီလာခံက ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် “ရန်ကုန်ကြေညာစာတမ်း” ကို ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ၂၀၁၈ ခုနှစ် မတ်လအတွင်း ဘရာဇီးနိုင်ငံ၌ ကျင်းပသည့် (၈) ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာ့ရေဖိုရမ်တွင် ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် World Water Day Logo တွင် မြန်မာနိုင်ငံရှိ အင်းလေးကန်၌ လှေလှော်နေသည့်ပုံကို ဂုဏ်ပြုသတ်မှတ်ဖော်ပြခဲ့ရပါကြောင်း။

ကမ္ဘာ့ရေနေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကိုလည်း နှစ်စဉ်ကြီးမှူးကျင်းပခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကမ္ဘာ့အနံ့ကြံ့တွေ့ နေရာသည် ကိုဗစ်-၁၉ အခြေအနေအရ အခမ်းအနားကျင်းပမည့်အစီအစဉ်ကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ရပါကြောင်း၊ ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ၂၀၂၁ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ကိုဗစ်-၁၉ အခြေအနေအပေါ် မူတည်စဉ်းစား ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကော်မတီအနေဖြင့် “အမျိုးသား ရေဥပဒေ” နှင့် “အမျိုးသား ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဥပဒေ” များကို ပြုစုရေးဆွဲလျက်ရှိပါကြောင်း၊ အကြံပေးအဖွဲ့က ပြုစုပြီးဖြစ်သည့် အမျိုးသားရေဥပဒေ(မူကြမ်း)ကို Water Law Task Force အဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်များ၊ အမျိုးသားရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ အကြံပေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရေနှင့်သက်ဆိုင်သူများပါဝင်သည့် အမျိုးသားရေဥပဒေ(မူကြမ်း) ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ နှစ်ကြိမ်ကျင်းပခဲ့ပြီး မူကြမ်းတည်းဖြတ်လျက်ရှိသည်ကို သိရှိရပါကြောင်း၊ အမျိုးသားရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီဥပဒေ(မူကြမ်း)ကိုလည်း ရေနှင့်ဆက်သွယ်သည့်ဝန်ကြီးဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများ၏ အကြံပြုချက်များ၊ သဘောထားမှတ်ချက်များနှင့်အညီ ပြုစုပြီး ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးနှင့် အပြန်အလှန်ညှိနှိုင်းကာ တည်းဖြတ်ပြင်ဆင်လျက်ရှိသည်ကို သိရှိရပါကြောင်း၊ ဥပဒေများကို အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးအတွက် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

တစ်နိုင်ငံလုံး ရေရရှိမှုအခြေအနေနှင့်ပတ်သက်၍ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ကြားဖြတ်သန်းခေါင်စာရင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ အိမ်ထောင်စုအားလုံး၏ ၈၁ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းသည် အခြေခံ (အနိမ့်ဆုံး) သောက်သုံးရေဝန်ဆောင်မှု ရရှိသောရေကို သောက်သုံးရေအဖြစ် အသုံးပြုနေကြပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့အနက် အိမ်ထောင်စုအားလုံး၏ ၄၁ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းသည် သန့်ရှင်းပြီးဘေးကင်းသော သောက်သုံး

ရေအရင်းအမြစ်ဘက်စုံစီမံခန့်ခွဲမှု လုပ်ငန်းများနှင့် ရေဝေရေလဲဒေသများ ထိန်းသိမ်းရေး၊ မြစ်ဝှမ်းဒေသများ၌ တရားမဝင်ရွှေနှင့် အခြားဓာတ်သတ္တုများ၊ အဖိုးတန်ကျောက်မျက်ထုတ်လုပ်မှုများ၊ တရားမဝင် ကျောက်စရစ်နှင့် သဲထုတ်လုပ်မှုများ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး၊ မိုးရာသီကာလ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးရေး၊ ရေထုညစ်ညမ်းမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး၊ မြစ်ချောင်းများ၊ ကန်များ စသည့်ရေအရင်းအမြစ်များနှင့် ရေနုတ်မြောင်းများအတွင်းသို့ အမှိုက်သစ်စွန့်ပစ်မှုအပေါ် စောင့်ကြည့်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ပလတ်စတစ် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ ထိန်းချုပ်ရေးတို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များက ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေး

ရေဝန်ဆောင်မှုမှ ရယူအသုံးပြုနေသည်ကို သိရှိရပါကြောင်း၊ သန့်ရှင်းပြီး ဘေးကင်းသော သောက်သုံးရေဝန်ဆောင်မှုကို ရယူသုံးစွဲမှုမှာ မြို့ပြ၌ ၆၃ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ကျေးလက်၌ ၃၂ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိပါကြောင်း၊ မြို့ပြအိမ်ထောင်စုအားလုံး၏ ၃ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းသာ မြေပေါ်ရေဖြစ်သည့် မြစ်ရေချောင်းရေ၊ ဆည်ရေ၊ ကန်ရေ၊ တူးမြောင်းရေနှင့် ရေသွယ်မြောင်းရေတို့ကို သောက်သုံးရေအဖြစ် အသုံးပြုသော်လည်း ကျေးလက်၌ ၁၅ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းသည် မြေပေါ်ရေကို သောက်ရေအဖြစ် အသုံးပြုနေကြောင်းကို ကြားဖြတ်သန်းခေါင်စာရင်းအရ သိရှိရပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် မြို့ပြနှင့်ကျေးလက်ဒေသများ၌ နိုင်ငံသားအားလုံး သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေ လုံလောက်စွာရရှိရေး၊ ရေရှားပါးသည့် မြန်မာနိုင်ငံ အလယ်ပိုင်းဒေသ၊ တောင်ပေါ်ဒေသများ၊ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်နှင့် ကမ်းရိုးတန်းဒေသများ၌ မိုးရေခံစုဆောင်းသိုလှောင်မှု၊ မြေပေါ်ရေ သန့်စင်ပေးစေမှုနှင့် မြေအောက်ရေ ထုတ်ယူသုံးစွဲမှုများအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ ဆက်လက်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဝန်ကြီးဌာနအဖွဲ့အစည်းများ၏ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများမှတစ်ဆင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၌ တစ်နိုင်ငံလုံးရေပေးစေမှုနှင့် ရေဆိုးစွန့်ပစ်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအလိုက် စံသတ်မှတ်မှုအချက်အလက်များ၊ နေအိမ်များ၊ စက်ရုံများနှင့် အဆောက်အအုံများတွင် မိုးရေခံစုဆောင်းမှုစနစ်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ မြေပေါ်မြေအောက် ရေပမာဏနှင့် ထုတ်ယူသုံးစွဲမှုဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် စုစည်းကောက်ယူရန် လိုအပ်ဆဲဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များမှတစ်ဆင့် အချက်အလက်များစုစည်း၍ စနစ်တကျ ညှိနှိုင်းပြုစုထားစေလိုပါကြောင်း၊ အဆိုပါအချက်အလက်များသည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ရေအရင်းအမြစ် ဘက်စုံစီမံခန့်ခွဲမှု လုပ်ငန်းများအတွက် များစွာအထောက်အကူဖြစ်စေနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုအပ်

ထို့ပြင် မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်ဒေသများ၌ ရေပေးစေမှု၊ ရေဆိုးစွန့်ပစ်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် လမ်းညွှန်ချက်များ၊ စံသတ်မှတ်ချက်များ သတ်မှတ်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် အဖွဲ့အစည်းများအကြား ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ရေကဏ္ဍအပါအဝင် ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြည်သူများအတွက် အကျိုးရှိစေမည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနအဖွဲ့အစည်းအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေကြသည့် နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ၌ ဆက်သွယ်သည့်ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ပိုမိုပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်က ကယားပြည်နယ်အတွင်းရှိ သံလွင်မြစ် သောင်ထွန်းမှု၊ ဧရာဝတီမြစ်၊ ချင်းတွင်းမြစ်နှင့် မြစ်ငယ်၊ ချောင်းငယ်များတွင် ရေကြီးမှု၊ ရေလျှံမှုနှင့် ကမ်းပြိုမှုအခြေအနေများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ် ဆတ်ရိုးကျချောင်း တိမ်ကာလာမှု၊ သံတွဲမြစ်အဝင် သဲနုနုသောင်တူးဖော်မှု၊ ဧရာဝတီမြစ်ဝှမ်းဘက်စုံစီမံခန့်ခွဲမှုစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှု၊ System Information Data Center အချိန်မီတည်ဆောက်နိုင်ရေး၊ မန္တလေး - ရန်ကုန် ရေလမ်းကီလိုမီတာ (၁၀၀၀)အတွက် Electronic Navigation Charts ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်နှင့် သန့်စင်သော သောက်သုံးရေးရရှိရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ကော်မတီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခေတ္တညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းလှိုင်က

အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်းကောင်း၊ အကြံပေးအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာခင်နီနီသိန်းက အကြံပေးအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမင်းရဲပိုင်ဟိန်း၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင်၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ဒုတိယ မြို့တော်ဝန်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရေရရှိရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့မှုများ၊ သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေနှင့် စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေး စီမံဆောင်ရွက်မှုများ၊ ရေဝေရေလဲဒေသများနှင့် သဘာဝရေထွက်များ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ရေအရည်အသွေးတိုင်းတာစစ်ဆေးမှု၊ စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ ဆယ်ယူခြင်း၊ အပူပိုင်းဒေသ စီမံကိန်းစီမံခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ သဘာဝသယံဇာတတူးဖော်မှုများကြောင့် ရေအရင်းအမြစ် ညစ်ညမ်းမှုလျော့ချရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုမရှိစေရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ စွမ်းအင်ကဏ္ဍ၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍနှင့် ရေအရင်းအမြစ် ဆက်စပ်မှုများ၊ ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် ရေအရင်းအမြစ် အသုံးချရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများ၊ ရေအရင်းအမြစ်နှင့်သက်ဆိုင်သည့် မဟာဗျူဟာကျသော စီမံကိန်းများနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ စီမံခန့်ခွဲခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ရေနှင့်ဆက်စပ်ဖြစ်ပေါ်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များအပေါ် ထောက်ပံ့ကူညီရေးနှင့် ရေဘေးကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုလျော့ချနိုင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ရေအရင်းအမြစ်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် သုတေသန လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ရေပေးစေရေးနှင့် စနစ်တကျသုံးစွဲနိုင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ရေကြီးရေလျှံမှုကာကွယ်ရေး၊ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေးနှင့် ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ ယခင်အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်က ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားအဆင့်ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်္ဂလီဗန်ထီးယူ က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးအကြံပြုတင်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသူများ၏ ဆွေးနွေးချက်များနှင့် အကြံပြုချက်များသည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ရေအရင်းအမြစ်ဘက်စုံစီမံခန့်ခွဲမှုများ၊ နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ ရေနှင့်ဆက်သွယ်သည့် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုများတွင် များစွာအထောက်အကူဖြစ်စေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံ၏ ရေကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ရေနှင့်ဆက်သွယ်သည့် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်စွာ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်းပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

သတင်းစဉ်

ဖျာပုံမြို့၌ ရေဆင့်ကဲပေးပို့ခြင်းနှင့် စနစ်တကျမီးငြိမ်းသတ်ခြင်း သရုပ်ပြလေ့ကျင့်

ဖျာပုံ ဇန်နဝါရီ ၂၈ မီးလောင်မှုများဖြစ်ပွားလာပါက စနစ်တကျမီးငြိမ်းသတ်နိုင်ရေးအတွက် မီးသတ်ရေဆင့်ကဲပေးပို့ခြင်းနှင့် စနစ်တကျမီးငြိမ်းသတ်မှု သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ခြင်းအစီအစဉ်ကို ယမန်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ဖျာပုံမြို့ရှိ မီးသတ်ဦးစီးဌာနရုံးဝင်းတွင် ပြုလုပ်သည်။

အဆိုပါ မီးဘေးသရုပ်ပြလေ့ကျင့်မှု ပြုလုပ်ရခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဖျာပုံခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးဌေးဝေက ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များ နိုင်ငံပိုင်ကုန်ထုတ်အရင်းအနှီးများကို မီးဘေးအန္တရာယ်မှ တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် ရုတ်တရက်ပြတ်လပ်မှုအပါအဝင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တစ်စုံတစ်ရာ ရုတ်တရက်ဖြစ်ပေါ်လာပါက ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ထိရောက်မြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ပြုလုပ်ရခြင်းဖြစ်

ကြောင်း ပြောသည်။ မီးသတ်ရေဆင့်ကဲပေးပို့ခြင်းနှင့် စနစ်တကျမီးငြိမ်းသတ်ခြင်း သရုပ်ပြလေ့ကျင့်မှု အစီအစဉ်ကို ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူးဦးဌေးဝေနှင့် သန္ဓေဦးစီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၇ ဦးတို့က မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်လေးစီးဖြင့် သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



သပြေထွန်း

မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများမှ

၄။ ထို့နောက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားသည့် ကာလအတွင်း ပြည်ပမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများ၊ မိမိမိမိစာရင်းရှိရာဒေသသို့ ပြန်လည်မသွားရောက် နိုင်သူများ၊ မဲစာရင်းတွင် ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအချို့၏ အမည်များ အစုအဝေး လိုက်ကျန်ရစ်သူများ (ရိုဂါ) ထိုမဲစာရင်းတွင် ထပ်မံဖြည့်သွင်းနိုင်ရန် ဥပဒေနှင့် အညီဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင် တပ်မတော်သားများနှင့်အတူနေ မိသားစု ဝင်များအတွက် သက်ဆိုင်ရာ တပ်ရင်း/တပ်မှူးများထံမှ ပေးပို့လာသည့် မဲစာရင်းအတိုင်း စိစစ်မှုမရှိဘဲ မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းပြုစုပေးခဲ့ပါသည်။

၅။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေစဉ် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရမည့်ဖြစ်၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက် ပွဲကော်မရှင်ဥပဒေပုဒ်မ-၂၇ တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် “ကော်မရှင်သည် ဤဥပဒေ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်သော နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်း သို့မဟုတ် စည်းကမ်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်”ဟု လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ-၅၄ တွင် “ကော်မရှင်သည် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်”ဟု လည်းကောင်း၊ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ-၉၀ တွင် “ကော်မရှင်သည် သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်သော နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်”ဟု လည်းကောင်း၊ ပြဋ္ဌာန်းထားသဖြင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာအတွင်းမှ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ လိုအပ်သည့် ညွှန်ကြားချက်များထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ယင်းညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန်တိုင်းတွင်လည်း မဲဆန္ဒရှင်များသို့ အသိပေးကြေညာခဲ့သကဲ့သို့ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းများသို့လည်း မိတ္တူပေးပို့ခဲ့ပါ သည်။

၆။ ရွေးကောက်ပွဲစာရွက်စာတမ်းများ တောင်းခံခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပမီကာလများတွင် ဥပဒေနှင့်အညီ မိတ္တူကူးယူခွင့်ပြု ကြောင်း ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၊ မဲဆန္ဒရှင်များသို့ အချိန်လိုလောက်စွာ ၁၀-၉-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် အသိပေးကြေညာခဲ့ပြီး မိတ္တူကူးယူခွင့် လျှောက်ထားခြင်းများကို လည်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ခွင့်ပြုခဲ့ပါသည်။ ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ ပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ရွေးကောက်ပွဲပုံစံ စာရွက်စာတမ်းများတွင် သက်ဆိုင်သူ ပုဂ္ဂိုလ်တို့၏ လက်ရေးလက်မှတ်များ၊ အမည်၊ အဘအမည်၊ အမိအမည်၊ မွေးသက္ကရာဇ်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ်၊ လက်ရှိနေရပ်လိပ်စာ၊ အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာ စသည့်ပုဂ္ဂိုလ်ရေး အချက်အလက်များ ပါဝင်နေသဖြင့် နိုင်ငံသားများ၏ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာ လွတ်လပ်မှုနှင့် လုံခြုံမှုကိုကာကွယ်ရမည့် အနေဖြင့် လျှို့ဝှက်အဆင့် သတ်မှတ်ကာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ပေါက်ကြားမှုမရှိစေရန် သက်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများက လုံခြုံစွာ ထိန်းသိမ်းထားရပါသည်။

၇။ ကြိုတင်မဲစာရင်းစစ်စစ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် မဲဆန္ဒရှင်များက လက်မှတ်ရေးထိုး၍ ဆန္ဒမဲထုတ်ယူပြီး ဆန္ဒမဲပေးခဲ့သည့် တစ်ခုတည်းသော မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပုံစံ(၁) မူရင်းသည် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပြီး နောက် မဲရုံမှူးက မဲရုံတွင်အသုံးပြုသော အခြားပုံစံစာရွက်စာတမ်းများနှင့် အတူ သတ်မှတ်ထားသည့်အတိုင်း အထုပ်သေး၊ အထုပ်ကြီးများပြုလုပ်၍ လုံခြုံစွာထုပ်ပိုးပြီး ချိတ်ဆိပ်ရိုက်နှိပ်လျက် မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ ပေးပို့ ရပါသည်။ ယင်းတို့ကို မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက လုံခြုံစွာ ထိန်းသိမ်းထား ရပါသည်။

၈။ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နှစ်နာဆုံးရှုံးမှုဖြစ် ပေါ်ခဲ့ရသည်ဟုဆိုသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများနှင့် မဲဆန္ဒရှင် များက ၎င်းတို့၏ နှစ်နာဆုံးရှုံးမှုများအတွက် ဥပဒေနှင့်အညီ စစ်ဆေးဆုံးဖြတ် ပေးနိုင်ရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ ကန့်ကွက်လွှာများ တင်ပြလျှောက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် သို့ တင်ပြသည့် ကန့်ကွက်လွှာအမှုပေါင်း(၂၈၇)မှုဖြစ်ပါသည်။ မဲဆန္ဒရှင်များက (၉၄)မှုနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများက (၁၉၃)မှုတို့ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းကန့်ကွက်လွှာများထဲတွင် ယခုအငြင်းပွားနေသော မဲစာရင်းကိစ္စများလည်း ပါဝင်ပါသည်။ ယင်းကန့်ကွက်လွှာအမှုများကို စစ်ဆေးကြားနာရန် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းပေးထားပြီး ဖြစ်သည်။

၉။ ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့အသီးသီးက ဖော်ပြပါကန့်ကွက်လွှာအမှုများကို စစ်ဆေးကြားနာခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ကန့်ကွက်လွှာ တင်သွင်းသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ နှစ်နာဆုံးရှုံးမှုများအတွက် ရွေးကောက်ပွဲခုံ အဖွဲ့ထံတွင် တင်ပြခြင်း၊ တောင်းဆိုခြင်းများ ပြုနိုင်ပါသည်။ ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့ က စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ လိုအပ်လျှင် သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများ က ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ လုံခြုံစွာထိန်းသိမ်းထားသော မဲစာရင်း အပါအဝင် စာရွက်စာတမ်းပုံစံများကို နှစ်ဖက်အမှုသည်များရှေ့၌ ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၁၀။ တပ်မတော်သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့၏ သဘောထားထုတ်ပြန် ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည့် မြို့နယ်တစ်ခုနှင့်တစ်ခု အပြန်အလှန်စစ်ဆေးမှု (Cross Check) ပြုလုပ်ခြင်းကြောင့် အသက်ကြီးလွန်းသူ၊ ငယ်လွန်းသူ၊ အသက် မပြည့်သူ၊ ကွယ်လွန်သူ၊ မဲစာရင်းထပ်နေသူ ရှိကောင်းရှိမည်ဖြစ်သော်လည်း ထိုပုဂ္ဂိုလ်များသည် တစ်နေ့တည်းတွင် မဲအကြိမ်ကြိမ်ပေးရန် မည်သို့မျှ စွမ်းဆောင်နိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ ခရီးသွားရန် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလ အခက်အခဲဖြစ် နေခြင်း၊ နယ်ကျော် မြို့ကျော် နေချင်းပြီးသွား၍ မဲပေးနိုင်သည့်အခြေအနေ မရှိခြင်း၊ မဲတစ်ကြိမ်ပေးပြီးပါက တစ်ပတ်ခန့်အထိ မပျောက်ပျက်နိုင်သော ဆေးရည်မင်ဖြင့် လက်သန်း မင်တိုခံထားရခြင်း၊ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ရရှိရေး အတွက် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များထံတွင် အသင့်ရှိပြီးဖြစ်သည့် မဲစာရင်းတွင် ပါ မပါ၊ အမည်၊ အဘအမည်၊ အသက်၊ မွေးသက္ကရာဇ်၊ နေရပ်လိပ်စာ စသည်ဖြင့် စစ်ဆေးခံရခြင်း စသည့်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအသီးသီး၊ မဲရုံမှူးနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များ၏ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ချက်များအတိုင်း အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။

၁၁။ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် မရှိဘဲ မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်နေခြင်းကြောင့်လည်း မဲပေးပိုင်ခွင့် ဆုံးရှုံးရမည် မဟုတ်ပါ။ နိုင်ငံတော်တွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် မရှိသူများပြားပါသည်။ ထို့ကြောင့် လွှတ်တော်အသီးသီး၏ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ တွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ရှိမှသာလျှင် မဲပေးခွင့်ရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားခြင်း မဟုတ်ဘဲ အသက်(၁၈)နှစ်ပြည့်သူဖြစ်လျှင် မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းပေးရပြီး မဲပေးခွင့်ပြုရပါသည်။ အသက်(၁၈)နှစ်ပြည့်ပြီး နိုင်ငံသားဖြစ်ကြောင်း အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ ပြသနိုင်လျှင် နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ မဲပေးခွင့် မဆုံးရှုံးစေရေးအတွက် မဲပေးခွင့်ပြုရပါသည်။

၁၂။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ဆန္ဒခံယူပွဲ၊ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်နှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများတွင်လည်း မဲစာရင်းအချက်အလက် များ အားနည်းခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ကြပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယခုရွေးကောက်ပွဲတွင် လည်း မဲစာရင်းချို့ယွင်းချက် အားနည်းချက်ကြောင့် မဲမသမာမှုအခြေအနေ မဖြစ်နိုင်ပါ။ မဲအနိုင်အရှုံးရလဒ်များသည် ဆန္ဒမဲပေးခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များ အတိုင်း မဲလားပေးသည့် မဲဆန္ဒရှင်များ၏ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အပေါ် အများပြည်သူ ရှေ့မှောက်တွင် သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲဝင်များ၊ မဲရုံမှူးနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင် များ၊ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၊ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကိုယ်စား လှယ်လောင်းများ၏ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အကူကိုယ်စားလှယ်များ၊

ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများ၊ သတင်းမီဒီယာများ၊ အရပ်ဘက်လူမှု အဖွဲ့အစည်းများရှေ့မှောက်တွင် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို တစ်ရွက်ချင်း ထောင်ပြခြင်း၊ ရေတွက်ခြင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးစီ ရရှိသည့် ဆန္ဒမဲအရေအတွက်ကို ပုံစံ(၁၆)ဖြင့် ပြုစု၍ မှန်ကန်ကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း၊ မဲရုံတွင် ကပ်ထားခြင်း၊ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအသီးသီး ရရှိသည့် ဆန္ဒမဲအရေအတွက်ကို ပုံစံ(၁၉)ဖြင့် အများပြည်သူရှေ့မှောက်တွင် စာရင်းပြုစုခြင်း၊ ကိုယ်စားလှယ် လောင်းများ၊ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်များ၊ သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ ခွဲများ၊ အသိသက်သေများက လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း၊ ရွေးကောက်တင်မြှောက် ခြင်းခံရသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းကို တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက ကြေညာရခြင်း စသည့် ဆန္ဒမဲရေတွက်ခြင်းနှင့် ရွေးကောက် ပွဲ အနိုင်အရှုံးကြေညာရခြင်း စသည့်ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း ဆောင်ရွက်ကြရပြီး သဘောတူအတည်ပြုကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

၁၃။ ထို့အပြင် ယင်းသဘောတူအတည်ပြုသည့် ရလဒ်အတိုင်း မဲရုံအသီးသီး/ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအသီးသီးတွင် အများပြည်သူ မြင်သာအောင် ချက်ချင်း ကပ်ထားကြေညာခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူများကိုယ်တိုင် မဲပေးခဲ့သည့်အတိုင်း ဥပဒေနှင့်အညီ သမာသမတ်ကျစွာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ရွေးကောက်တင်မြှောက် ခံရသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အမည်များကိုလည်း တရားဝင် ထုတ်ပြန် ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၁၄။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကိစ္စများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွတ်လပ်စွာဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသော ပြည်ထောင်စု အဆင့်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါသည်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ-၄၀၂ အရလည်း ကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥပဒေပုဒ်မ-၁၁ အရလည်း ကောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲကိစ္စများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာ လွှဲအပ်ခြင်း ခံရသော ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရတို့နှင့် နည်းလမ်းရှာပြီး ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးရန်၊ စုပေါင်းအဖြေရှာရန် မည်သည့်ဥပဒေကမျှ အာဏာအပိုင်ခံထားခြင်း မရှိပါ။ အချုပ်အခြာအာဏာ၏ မူလပိုင်ရှင်ဖြစ်သည့် မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူလူထုက သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်မြေများအလိုက် ၎င်းတို့၏ ကိုယ်စားလှယ်များကို ရွေးကောက်တင်မြှောက်ကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ-၄ တွင် ပါရှိသည့် “နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာသည် နိုင်ငံသားများထံမှ ဆင်းသက်ပြီး နိုင်ငံတော်တစ်ဝန်းလုံး၌တည်သည်”ဟူသော နိုင်ငံတော် အခြေခံမူရင်း မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒသဘောထားကို ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပြီး အတိုးအလျှော့ အပေးအယူဖြင့် မည်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်၊ မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းကမျှ ဥပဒေကျော်လွန်ကာ တစ်မျိုးတစ်ဖုံ ပြောင်းလဲ၍ရသည့် ကိစ္စမျိုးမဟုတ်ပါ။ ဤသို့ ပြောင်းလဲမည်ဆိုပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥပဒေ၊ လွှတ်တော်အသီးသီး၏ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ များကို ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သကဲ့သို့ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒကိုလည်း ဆန့်ကျင်ရာ ရောက်ပါသည်။

၁၅။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် တရားမဲ့ပြုကျင့်မှုများ၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာပြစ်မှုများ ရှိပါက နှစ်နာသူများအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက် များအတိုင်း ကန့်ကွက်လွှာများတင်သွင်းခြင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့၏ အဆုံး အဖြတ်ကို ခံယူခြင်းသာ ဥပဒေက ပေးထားသော အခွင့်အရေးဖြစ်ပါသည်။ ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့များက လွတ်လပ်စွာ စစ်ဆေးကြားနာ အဆုံးအဖြတ်ပြုပြီး သည့်အခါ မကျေနပ်လျှင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ အယူခံ၊ ပြင်ဆင်မှုများ တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ကလည်း ဥပဒေနှင့်အညီ စစ်ဆေးကြားနာ ဆုံးဖြတ်သွားမည်ဖြစ်ပါ သည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များနှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ (NCA-S EAOs) မှ ကိုယ်စားလှယ်များ အလွတ်သဘော တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များနှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထား သော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ (NCA-S EAOs) မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အလွတ်သဘော ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့် စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။



ဆွေးနွေးပွဲသို့ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ဇော်ဦး (အငြိမ်းစား)၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးပြုံးချို(ခ)ဦးဌေးဝင်းအောင်၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဦးလှမောင်ရွှေနှင့် ဦးမိုးဇော်ဦး၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ် ဦးဇော်ဌေး၊ NCA-S EAOs ကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် စစ်ဗိုင်းဝင်း (RCSS)၊ ဦးမျိုးဝင်း (ABSDF)၊ ဒေါက်တာလှန်မုန်း ဆာခေါင်း (CNF)၊ ပုသိမ်တောတိုင်း (KNU)၊ စောမြရာဇာလင်း (ALP)၊ ခွန်မြင့်ထွန်း (PNLO)၊ စောစိန်ဝင်း (DKBA)၊ စောကျော်ညွန့် (KNU/KNLA-PC)၊ ကြာဆော်လမွန် (LDU) နှင့် နိုင်ငံအောင်မင်း (NMSP) တို့ တက်ရောက်ကြသည်။

တက်ရောက်လာကြသည့် အစိုးရနှင့် NCA-S EAOs ကိုယ်စားလှယ်များက ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ နှစ်ဖက်ဆက်လက်ပြုလုပ် မည့် ဆွေးနွေးမှုအစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။
အစိုးရနှင့် NCA-S EAOs တို့၏ နှစ်ဖက်အလွတ်သဘော တွေ့ဆုံမှုကို တစ်လလျှင် အနည်းဆုံးတစ်ကြိမ် ဆက်လက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မျိုးမြင့် (သတင်းစဉ်)

(၁၂၉) ကြိမ်မြောက် သွေးလှူ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈
ရန်ကုန်မြို့ စန်းမောင်မြင့်ဒါနဥပပါရမီ သွေးလှူကုသိုလ် ဖောင်ဒေးရှင်း တည်ထောင်သူနှင့် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစန်းမောင်မြင့် (နန်းဦးလွင်-M.A Japan)(လူမှုထူးချွန်-ပထမဆင့်) (ဆရာစောယွမ်း Freelance English Interpreter & Translator)သည် ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ အမျိုးသားသွေးဌာန၌ အခြားသွေးလှူရှင် ၂၇၆ ဦးတို့နှင့် အတူ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး စည်းမျဉ်းများနှင့် အညီ စေတနာအလျောက် (၁၂၉)ကြိမ်မြောက် သွေးလှူဒါနခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ပြည်ထောင်စုနေ့ အကြံပြုဆောင်ပေး

တောင်တန်း-မြေပြန့် တန်းတူညီမျှ ပြည်ထောင်စုပန်းတိုင်

မောင်ငြိမ်းအေး

မျက်မှောက်ကာလ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ အန္တိမရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်မှာ အေးချမ်းသာယာပြီး တိုးတက်အောင်မြင်သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီးကို ခိုင်မာစွာ တည်ဆောက်ရေးပင်ဖြစ်သည်။ ဤပန်းတိုင်သည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး၏ မျှော်လင့်ချက်ပန်းတိုင်လည်းဖြစ်သည်။ ပန်းတိုင်သို့ တက်လှမ်းနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များမှာ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ဒီမိုကရေစီရှင်သန်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်ရေးနှင့် ယင်းလုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်ရန်အတွက် ပြောင်းလဲသင့်သည်တို့ကို ပြုပြင်ကြံရာမည်ဖြစ်သည်။

မျှော်မှန်းထားသည့် ပြည်ထောင်စုပန်းတိုင်သည် (၂၁) ရာစုခေတ် ပြည်ထောင်စုကြီး၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်၍ ပန်းတိုင်သို့ တက်လှမ်းနိုင်ရေးအတွက် အေးလုံးဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။ ၂၀ ရာစုခေတ်က ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့ထံမှ လွတ်လပ်ရေးရရှိရန်အတွက် ကြိုးပမ်းကြရာ၌ တောင်တန်း-မြေပြန့် တန်းတူညီမျှအခွင့်အရေးရရေးကို ကြွေးကြော်ကာ တောင်ဆီခွဲကြပါသည်။ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ လူထုညီညွတ်မှုဖြင့် တစ်ခဲခက်အရေးဆိုခဲ့ကြပါသည်။ ထိုစဉ်က တိုင်းရင်းသား ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ မျှော်မှန်းချက်မှာ လွတ်လပ်ရေးပန်းတိုင်ဖြစ်ပါသည်။ လွတ်လပ်ရေးအတွက် စည်းလုံးညီညွတ်ရေးသည်သာ အဓိကဖြစ်ပါသည်။

မျက်မှောက်ကာလ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီးကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် တောင်တန်း-မြေပြန့် တန်းတူညီမျှ အခွင့်အရေးရရေးသည် အရေးကြီးသည့်အချက်ဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေးတို့သည် တစ်ခုနှင့်တစ်ခုကြောင်းကျိုးဆီလျော်စွာ ဆက်စပ်ဖြစ်ပေါ်နေသည်။ ယင်းတို့သည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအတွက် အရေးကြီးသော အချက်များဖြစ်သည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုင်ငံတကာနှစ်သစ်ကူးနေ့တွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က “ကျွန်ုပ်တို့ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်ရာမှာ အစလည်းဖြစ်၊ အဆုံးလည်းဖြစ်၊ အလယ်ဗဟိုလည်းဆိုနိုင်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတွေကို ဘယ်အခါမှမရပ်တန့်ခဲ့ပါဘူး။ အခြေအနေလိုအပ်ချက်တွေအရ ပြောင်းသင့်တာပြောင်း၊ ပြုပြင်သင့်တာပြုပြင်ပြီးတော့သာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ဘုံရည်မှန်းချက်

မြန်မာနိုင်ငံသည် ၁၉၄၈ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းက ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အလှမ်းဝေးခဲ့သည်မှာ ယနေ့ထက်တိုင်ဖြစ်သည်။ မငြိမ်းချမ်းမှုများကြောင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ နှေးကွေးနေရသည်။ အထူးသဖြင့် ပြည်နယ်အချို့တွင် မငြိမ်းချမ်းသောရလဒ်များကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ယနေ့ထက်တိုင် ကြုံတွေ့ခံစားနေရသည်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ နေထိုင်ရာ တောင်တန်းဒေသအချို့တွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နိမ့်ကျနေသည်မှာ ကြာခဲ့ပြီ။ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးအားနည်းနေလျှင် ဒီမိုကရေစီရှင်သန်ရေးမှာလည်း အားလျော့



၂၀-၈-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် အကြိမ် (၂၀)မြောက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။

နေမည်ဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေးအားကောင်းရှင်သန်ရေးအတွက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမှ ပြုပြင်ပြောင်းလဲသင့်သည်တို့ကို ပြောင်းလဲနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည်။

လူဦးရေ သန်း ၅၀ ကျော်ရှိသည့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီးတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု အများအပြား ဖွဲ့စည်းနေထိုင်ကြသည်။ အချို့က တိုင်းပြည်၏ အတွင်းပိုင်းတွင် နေထိုင်ကြသည်။ အချို့က မြေပြန့်များတွင် နေထိုင်ကြသည်။ အချို့က တောင်တန်းဒေသများနှင့် အစွန်ပိုင်းတွင် နေထိုင်ကြသည်။ သူတို့သည် အကွဲကွဲအပြားပြားနေထိုင်ကြသော်လည်း တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းတည်း အေးအေးချမ်းချမ်း နေထိုင်လိုကြသည်။ တောင်တန်း-မြေပြန့်၊ အတွင်း-အစွန် မကျဲပြားဘဲ တန်းတူညီမျှ အခွင့်အရေးများဖြင့် မျှမျှတတနေထိုင်လိုကြသည်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ အဆိုပါဆန္ဒများကိုဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး တစ်ခုတည်းသောပန်းတိုင်မှာ တိုးတက်အောင်မြင်သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး ဖြစ်ပေါ်လာရေးပင်။ အဆိုပါ ရည်မှန်းချက် အောင်မြင်ရေးအတွက် ဦးစားပေးကဏ္ဍအလိုက် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။

တန်းတူညီမျှရေး

နယ်ချဲ့လက်အောက်သို့ နှစ်တစ်ရာကျော် ရောက်ရှိခဲ့စဉ်က ကိုလိုနီနယ်ချဲ့တို့သည် မြန်မာပြည်ရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအား ပညာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး မညီမမျှဖြစ်အောင် ဖန်တီးခြယ်လှယ်ခဲ့သောကြောင့် လူမျိုးစုအသီးသီးတို့ လူနေမှုအဆင့်အတန်း ကွဲပြားခဲ့ရသည်။ ပြည်ထောင်စုကြီး တစ်ခုလုံးအနေဖြင့် အခြားနိုင်ငံများနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက အဆင့်အတန်းနိမ့်ကျခဲ့ရသည်။ ထို့အပြင် ပြည်နယ်များ၏ အခြေအနေမှာ ပြည်မနှင့် အလှမ်းကွာမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ လွတ်လပ်ရေးမရမီက ပြည်နယ်နှင့် ပြည်မ တန်းတူညီမျှရေးကို ကြိုးပမ်းခဲ့သလို လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီးသောအခါ ပြည်နယ်နှင့်ပြည်မ တန်းတူညီမျှ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ကြိုးပမ်းခဲ့ကြသည်။ တန်းတူညီမျှ ဖွံ့ဖြိုးရန်အတွက် ဦးစားပေးဖြေရှင်းကြရမည်မှာ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းမှု ဖွံ့ဖြိုးမည်။ ဖွံ့ဖြိုးမှု ဒီမိုကရေစီ ရှင်သန်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ဒီမိုကရေစီရှင်သန်ရေးအတွက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် ပြုပြင်ရမည့်အချက်များရှိသည်။ ယနေ့ ပြည်သူ့အစိုးရသည် ယင်းတို့ကို မျက်ခြည်အပြတ်မခတ် တစိုက်မတ်မတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးသည် တစ်ပြိုင်တည်းလိုအပ်သဖြင့် တူယှဉ်တွဲကာ ဖော်ဆောင်နေသည်။ ပြည်နယ်နှင့်ပြည်မ အခြေအနေအဝတ်တို့ ညီမျှမှုရှိစေရေးအတွက် ပြည်သူ့အစိုးရက ပြည်နယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို အားသွန်ကာ ကြိုးပမ်းပေးခဲ့သည်။ လက်တွေ့မြင်တွေ့နေရပြီဖြစ်၍ ချီးကျူးထောမနာပြုသင့်သော အပြုအမူနှင့် စေတနာများဟုဆိုရမည်။ မည်သည့်ဘက်၌ မည်သို့အားပေးအားမြှောက်ပြု ဖြည့်ဆည်းပေးခဲ့မှုများကို သက်သေသက်ကာယနှင့် ကဿနာ ပြနိုင်ပါသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေး

ပြည်ထောင်စုသားများကြားတွင် လွတ်လပ်ရေးရပြီး ယနေ့အထိ ဖြစ်ပေါ်နေသည့်မတူညီသည့် အယူအဆများ၊ သဘောထားအမြင်များကြောင့် မေတ္တာတရားများ ဆိတ်သုဉ်းပြီး တောက်လောင်ခဲ့ရသော ဒေါသမီး၊ မောဟမီး၊ စစ်မီးများ လောင်မြိုက်ခဲ့သည်မှာ နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော်ကြာပြီဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ငြိမ်းအေးမှုများကို လောင်ကျွမ်းစေသည့် အဆိုးသံသရာမှ လွတ်မြောက်စေနိုင်သော အပြန်အလှန်လေးစားမှု၊ ယုံကြည်မှုများကို တည်ဆောက်ကြသည်။ ပြည်သူ့အစိုးရ စတင်တာဝန်ယူသည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန(NRPC)ကို ထူထောင်ခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁) ရာစုပင်လုံအစည်းအဝေးကို စတင်ကျင်းပခဲ့သည်။ ယင်းတို့သည် ငြိမ်းချမ်းရေးခြေလှမ်းအစဖြစ်သည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆောင်ရွက်ရာ၌ အခက်အခဲများနှင့် စိန်ခေါ်မှုများ ကြုံတွေ့ရသော်လည်း လမ်းကြောင်းပျောက်မသွားအောင် ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်နေကြသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် အခက်အခဲများ ကြီးမားစွာကြုံတွေ့ရသော်လည်း မလျှော့သောဇွဲလုံ့လဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသောကြောင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁)ရာစုပင်လုံ

စတုတ္ထအစည်းအဝေးကြီးအထိ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။ နိုင်ငံရေးအနှစ်သာရပြည့်ဝသည့် သဘောတူစာချုပ်များကို ဆွေးနွေးဖက်များအားလုံး ကျေကျေနပ်နပ် လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အလွန်အဆင့်လိုက် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အဆင့်လိုက် အကောင်အထည်ဖော်မှုများ ချမှတ်နိုင်ခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုသဘောတူစာချုပ် အစိတ်အပိုင်း (၃)ကို အောင်မြင်စွာ ချုပ်ဆိုနိုင်ခဲ့သည်။

ယခုအခါ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အလွန် ၂၀၂၁ ခုနှစ်မှ ရှေ့ဆက်သွားရမည့်လမ်းကြောင်းများ အထင်အရှား မြင်တွေ့နေရပြီ။ အဆင်သင့်ရှိနေပြီ။ ပုံကိုင်ထိန်းကျောင်းဖော်ဆောင်မည့် ပြည်သူ့အစိုးရသည်လည်း နောက်ထပ် ငါးနှစ် (၂၀၂၁-၂၀၂၅) ကာလတွင် လက်တွေ့အသက်ဝင် အကောင်အထည်ဖော်ရန် အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီ။ ယခုအခါ ၂၀ ရာစု “ပင်လုံစာချုပ်” ချုပ်ဆိုခဲ့သည်မှာ (၇၅) နှစ် ပြည့်မြောက်တော်မည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် “စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့” သို့ ရောက်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုပန်းတိုင်ကို အတူတကွ ဆက်၍ လျှောက်လှမ်းနိုင်မည့် အရှိန်အဟုန်ကို စုပေါင်းအားဖြင့် တွန်းတင်ရမည်။ အခိုင်အမာ အထင်အရှား မြင်နေရသည့် အားတက်ဖွယ်ရာ အခြေအနေတစ်ရပ်သို့ ရောက်ရှိစေမည့် ရည်မှန်းချက်များ ဆက်လက်ချမှတ်ကြမည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အလွန်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှုအသစ်နှင့် အလားအလာကောင်းများ ရှိနေသည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အား

၂၀၂၁ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုနေ့သို့ ရောက်ရှိတော့မည်ဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်သည် (၇၄)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ဖြစ်၍ စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အကြိုကာလဖြစ်သည်။ စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့တွင် ပြည်နယ်-ပြည်မ တန်းတူညီမျှဖြစ်စေမည့် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေးအတွက် ရောင်နီလင်းလက် မျှော်လင့်ချက်များ ရှိလာပြီဖြစ်သည်။ ပြည်ထောင်စုကြီး ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပြည်သူ့အကျိုးပြုကိစ္စများအနက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံများ ကောင်းမွန်အောင် တည်ဆောက်ရေးနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလေးတို့သည် ပြည်နယ်-ပြည်မ တန်းတူညီမျှရေးတွင် အဓိကကျသည့် ကဏ္ဍများဖြစ်သည်။

ပြည်သူ့အစိုးရ နိုင်ငံတာဝန် စတင်ယူစဉ်အချိန်က တစ်နိုင်ငံလုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိမှု ၃၄ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိပြီး ယနေ့အချိန်အခါတွင် တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ၅၇ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး၏ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ပြည်သူ့အစိုးရက အသိပေးထားသည်။ လက်ရှိတွင် မြို့ပြများအားလုံးတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား အပြည့်အဝရရှိနေပြီး ကျေးလက်ဒေသများ စီးလင်းရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးနေသည်။ စာမျက်နှာ ၇ သို့

ယခုနှစ်သည် (၇၄)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ဖြစ်၍ စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အကြိုကာလဖြစ်သည်။ စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့တွင် ပြည်နယ်-ပြည်မ တန်းတူညီမျှဖြစ်စေမည့် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေးအတွက် ရောင်နီလင်းလက် မျှော်လင့်ချက်များ ရှိလာပြီဖြစ်သည်။ ပြည်ထောင်စုကြီးဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပြည်သူ့အကျိုးပြုကိစ္စများအနက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ အခြေခံအဆောက်အအုံများ ကောင်းမွန်အောင် တည်ဆောက်ရေးနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလေးတို့သည် ပြည်နယ်-ပြည်မ တန်းတူညီမျှရေးတွင် အဓိကကျသည့် ကဏ္ဍများဖြစ်။

တတိယအကြိမ် “သွေးချင်းတိုရဲ့ပွဲတော်ဆီ ၂၀၂၁” ပွဲတော် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈

တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း မြှင့်တင်ရန်ရည်ရွယ်၍ တတိယအကြိမ် သွေးချင်းတိုရဲ့ ပွဲတော်ဆီ (၂၀၂၁) အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကိုဗစ်-၁၉ တားဆီးကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ညွှန်ကြား ချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှမော်ဦး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာ အယ်လ်တူးမိန်းဂေါင်၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်း/ဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ချင်းပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်တို့က အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် တက်ရောက်သည်။

အကြံထုတ်လွှင့်မှု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်က ပထမအကြိမ် “သွေးချင်းတိုရဲ့ပွဲတော်ဆီ” ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် နှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၌ ရန်ကုန်မြို့၊ ကျိုက္ကဆံအားကစားကွင်း တွင် တိုင်းရင်းသားများ စည်းစည်းလုံးလုံး၊ ညီညီညွတ် ညွတ်ဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခု ၂၀၂၁ ခုနှစ် တတိယအကြိမ် သွေးချင်းတိုရဲ့ ပွဲတော်ဆီ ပွဲတော်ကို ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ကျင်းပခြင်းမပြုလုပ်ဘဲ MRTV တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရုပ်သံလိုင်း (NRC)၊ Web portal၊ Webiner (Web program)၊ Facebook platform တို့မှ Virtual Reality နည်းပညာဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ကိုဗစ်-၁၉ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပနိုင်ရန် ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ “သွေးချင်းတိုရဲ့ ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော်ကို အများပြည်သူများ စိတ်ဝင်တစားကြည့်ရှုနိုင်ရန် အတွက် အကြံထုတ်လွှင့်မှုကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက် သောကြာနေ့တွင် စတင်ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကာ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ် ၁၂ ရက်တွင်လည်းကောင်း ကျင်းပဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သွေးချင်းတိုရဲ့ ပွဲတော်ဆီ ၂၀၂၁ ပွဲတော်အတွက် ပြုပြင်မှုများကို အဓိကအားဖြင့် ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဗမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်းနှင့်

စေရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်ရမည့်အစီအစဉ်များပြားသည့်အတွက် ကြိုတင် ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များရှိသကဲ့သို့ ပွဲတော်ရက် အတွင်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စရပ်များ လည်း ရှိလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန များ၊ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များ၊ တိုင်းရင်းသားအသင်း အဖွဲ့များနှင့် အချင်းချင်းချိတ်ဆက်၍ ဆောင်ရွက်ပေးကြပါ ရန် လုပ်ငန်းအောင်မြင်ပြီးမြောက်စေရန်နှင့် တိုင်းရင်းသား များအတွက် အားလုံးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုပါ ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားဒေသ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ခရီး သွားလုပ်ငန်းများ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် ကောင်းမွန်သည့် ရည်ရွယ်ချက် ဖြစ်သည့်အတွက် တိုင်းရင်းသားများ၏ အကျိုးစီးပွား၊ လူမှု ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ တိုင်းရင်းသားဒေသ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုး ရေး၊ ဒေသထွက်ကုန်များ ပိုမိုမြှင့်တင်နိုင်ရေး စသည်များကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးပေးကြစေလိုပါ ကြောင်း၊ ယခင်က ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ပြည်ထောင်စု ပွဲတော်အဖြစ် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ကျိုက္ကဆံကွင်းတွင် ဆိုင်ခန်း၊ ပြခန်းများ ဖွင့်လှစ်၍ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့သော် လည်း ပြည်ထောင်စုပွဲတော်အား မကျင်းပနိုင်တော့ သည့်မှာ နှစ်ပေါင်း ၃၀ ကျော် ကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တိုင်းရင်းသားဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးသည် ဆက်နွှယ်အကျိုးပြုနေပါကြောင်း၊ ယခု အခါ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များ စုပေါင်းကာ ယခုပွဲတော်

ကို တိုင်းရင်းသားဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို ရည်ရွယ်၍ Virtual စနစ်ဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြေပြင်တွင် မကျင်းပနိုင်သောအခြေအနေတွင် တိုင်းရင်း သားအားလုံး ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီညွတ်ညွတ် အားလုံးစုပေါင်း၍ ကြိုးစားကြစေလိုပါ ကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထောက်ပံ့ငွေကျပ် သိန်း ၅၀၀ ပေးအပ် ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်က တတိယအကြိမ် သွေးချင်းတိုရဲ့ ပွဲတော်ဆီ ပွဲတော် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ် သိန်း ၅၀၀ ကို ပေးအပ်ရာ ပွဲတော်ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးဝင်းနိုင် (ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)က လက်ခံ ရယူသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှမော်ဦးက မြန်မာ နိုင်ငံ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းအနေဖြင့် ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို သိရှိရ ပါကြောင်း၊ သွေးချင်းတိုရဲ့ပွဲတော်ဆီ ပွဲတော်ကျင်းပခြင်း ဖြင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် ရင်းနှီး ချစ်ကြည်မှုကို ရရှိစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာအသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးမြင့် အောင်က သွေးချင်းတိုရဲ့ပွဲတော်ဆီ ပွဲတော်ကျင်းပရေးစီမံ ချက်၊ မြန်မာအသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရုပ်သံလိုင်း (NRC) တို့တွင် ပြသမည့် အစီအစဉ် များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင် များအသင်းမှ တွဲဖက်အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာ အောင်ရဲဇော်က “သွေးချင်းတိုရဲ့ပွဲတော်ဆီ ၂၀၂၁” ပွဲတော် နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ချင်းပြည်နယ် လူမှုရေး ဝန်ကြီး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးများ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်း/ ဒေသဦးစီးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများက အထွေထွေဆွေးနွေး တင်ပြကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြား သည်။

သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၆ မှ

ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ

ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတွင် ကျန်းမာရေးအသုံးစရိတ် များကို နှစ်စဉ်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးနေပြီး ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို တစ်နိုင်ငံလုံး လွှမ်းခြုံ ဆောင်ရွက်ပေးနေသည်။ ထို့အပြင် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီ နိုင်သည့် ကျန်းမာရေးလွှမ်းခြုံမှု Universal Health Coverage ရရှိရေးကိုလည်း ပြည်သူ့အစိုးရက ကတိကဝတ်ပြုထားသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကျန်းမာရေး ကဏ္ဍတွင် အဘက်ဘက်၌ ဦးစားပေးအထူးမြှင့်တင် ဆောင်ရွက်နေသည်။ လာမည့် ငါးနှစ်တာကာလအတွင်း ကျန်းမာရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ၊ လိုအပ်သည့် ဆေးဝါးများကို ပြည်တွင်း၌ပင် ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်း နေသည်။

ထို့အပြင် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ဆေးရုံများ၊ ဆေးခန်းများတွင် ကောင်းမွန်သော ဝန်ဆောင်မှုများ ပေးရေး၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာ နည်းပညာ များ တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးရေး၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု အဆင့်မြှင့်တင်ပြီး ပြည်ပထွက်ငွေ လျှော့ချနိုင်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးအထောက်အကူပြု လုပ်ငန်း နယ်ပယ်တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တစ်ရှိန်ထိုး တိုးတက်လာရေး အထူးအစီအမံများ ချမှတ်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဟု သိရသည်။ လက်ရှိတွင် ပြည်သူများ ရောဂါ ကပ်ဘေး ကင်းဝေးစေရန် ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းစဉ် ကို စနစ် တကျဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသနိုင်ရေးကို နိုင်ငံနိုင်ငံနင်းနင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍသည် တစ်နိုင်ငံ လုံး လွှမ်းခြုံစောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်သည့် ပြည်သူ့

ကျန်းမာရေးစစ်စစ် ဖြစ်လာခဲ့သည်။

စီးပွားရေးကဏ္ဍ

မျက်မှောက်ကာလ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကဏ္ဍ တွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကိုအကြောင်းပြု၍ ပုံစံသစ်များ ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်နေသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ထိခိုက်မှုဒဏ်ကို သက်သာစေရန်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ထိခိုက်မှုသက်သာရေးစီမံချက် (CERP) စီမံချက်ကို ရေးဆွဲပြီး စီမံချက်တွင်ပါရှိသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်နေသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် စီးပွားရေးထိခိုက်နစ်နာကြသည်မှာ အားလုံး လိုလိုပင်။ နိုင်ငံအတွင်း အလုပ်လက်မဲ့ဖြစ်ကြသည် မှာလည်း တစ်ပုံတစ်ပင်ပင်။ ယင်းထိခိုက်မှုဒဏ်ချက် များကို သက်သာစေရန်အပြင် တစ်ဆင့်ရိုက်ခတ်မှုဒဏ်ခံ ရသည့် မြန်မာ့စီးပွားရေး ပြန်လည်နိုးထလာစေရန် အထူး လိုအပ်လာသည်။

ထို့ကြောင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးထိခိုက်မှုကို တွန်းလှန် လွန်မြောက်နိုင်ရေးနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးစီမံချက် (MERRP) မူကြမ်းကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက ရေးဆွဲခဲ့သည်။ စီမံချက်တွင်ပါဝင်သည့် ကာလလတ် လုပ်ငန်းစဉ်များအနက် အမြန်ဆုံးသိသာနိုင်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရွေးချယ်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်မည်။ MERRP သည် စီးပွားရေး ကဏ္ဍကို ပိုမိုစောင့်ပေးထားပြီး စီမံချက်ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များ ကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည် တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံ ချက်ပါ ရည်မှန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင် မည်ဖြစ်သည်။

များမကြာမီတွင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ဖက်စပ်ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုများကို အကောင်အထည်ဖော်မည့် အခြေခံ အဆောက်အအုံများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နေ

သည်။ ယခုဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြည်ပတိုက်ရိုက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စီးဝင်မှုမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅ ဒသမ ၇ ဘီလီယံ ရှိသည့် အတွက် မြန်မာ့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်း (MIPP) အရ ယခုနှစ်မျှော်မှန်းချက်၏ ၉၈ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါး ရရှိပြီ ဖြစ်သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလနှင့် အလွန်ကာလတွင် ကိုဗစ် ကြောင့် ထိခိုက်နစ်နာမှုများကို ကုစားနိုင်ရေးအတွက် စီးပွားရေးပြန်လည်ဦးမော့လာအောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ် ရေးသည်အရေးကြီးသည်။ ဘဏ္ဍာရေးကိုဖြည့်ဆည်းပေးပြီး ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍကို ပိုမိုတွန်းအားပေးကြမည်ဖြစ်သည်။

ပညာရေးကဏ္ဍ

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အရေးပါသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှာ ပညာရေးဖြစ်သည်။ ပညာရေးကဏ္ဍ တိုးတက်ရေးသည် ရေရှည်လုပ်ငန်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်က ခေတ်နှင့်လျော်ညီသည့် ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဆောင်ရွက်နေသည်။ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရေးကို ချဲ့ထွင်အားပေးသည်။ လူငယ်လူရွယ်များ အလုပ်အကိုင် ရရှိရေးနှင့် ဘဝလုံခြုံစိတ်ချရေးသည် အရေးကြီးသည်။ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ပညာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် စေမည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ပိုမိုဆောင်ရွက်သွားမည်အပြင် ပုဂ္ဂလိကပညာရေးကိုလည်း အားပေးသွားမည်။ ပညာရေး မှရရှိမည့် အဓိကစွမ်းအားမှာ ရင်ဆိုင်ရမည့်ပြဿနာ များကို အကောင်အထူးဖြေရှင်းနိုင်မည့်လမ်း၊ ထိုလမ်းကို ရှာဖွေလျှောက်လှမ်းနိုင်မည့် အရည်အချင်းများဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ပညာရေးကဏ္ဍတွင်လည်း စိန်ခေါ်မှု ကြီးကြီးမားမား တွေ့နေရသည်။ လူငယ်များ၏ ပညာရပ်ဝန်း ပြတ်တောက်မသွားအောင်၊ ကိုဗစ်-၁၉ အလွန်တွင် အားကောင်းသည့် ပညာရပ်ဝန်းဖြစ်ပေါ်လာ အောင် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်နှင့် နောင်လာမည့်နှစ်များတွင်

မြန်မာနိုင်ငံ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရမည့် စိန်ခေါ်မှုများကို ကျော်လွှားနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ပြီး ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု စည်ဆောက်ရေး တာဝန်များ ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်နိုင်မည့် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသား များဖြစ်အောင် အကောင်အထည်ဖော်နေသည်။ နိုင်ငံတော်၏ အန္တိမပန်းတိုင်ဖြစ်သည့် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီးဆီသို့ မဖြစ်မနေ ကြိုးပမ်းလျှောက်လှမ်းနေသည်မှာ ပြည်နယ်-ပြည်မ တန်းတူညီမျှ အခွင့်အရေး ရစေလိုသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ မျက်မှောက်ကာလတွင် ပြည်နယ်များ သည် ယခင်နှင့်မတူ သိသိသာသာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာ သည်။ နောင်တွင်လည်း ယခုထက်မက တိုးတက်လာ ဦးမည်။

၂၀ ရာစုကာလက တောင်တန်း-ပြည်မ တန်းတူ ညီမျှ လွတ်လပ်ရေးရရှိရေးအတွက် တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးကို အခိုင်အမာတည်ဆောက်ကာ ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခဲ့ကြသည်။ ၂၁ ရာစုတွင် တောင်တန်း-ပြည်မ တန်းတူညီမျှ ငြိမ်းချမ်းသာယာ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် စည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေး၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးတို့ကို ဝိုင်းဝန်း ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ဤသို့ အဘက်ဘက်တွင် အားသွန်ခွန်စိုက် မြှင့်တင်ကြိုးပမ်းပေးခြင်းဖြင့် မဝေးလှသောကာလ တွင် ပြည်နယ်-ပြည်မ၊ တောင်တန်း-မြေပြန့် နိုင်ငံရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး တူညီမျှတ သည့် ပန်းတိုင်ဖြစ်သော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကြီးသို့ အမှန်တကယ်ရောက်ရှိလာမည်ဟု (၇၄) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ဂုဏ်ပြု၍ ရေးသား တင်ပြလိုက်ပါသည်။ ။

နှစ်(၃၀)ကာလ ဖြတ်သန်းမှုနှင့်အတူ အများပြည်သူအတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ကိစ္စရပ်များထဲမှ မည်သည့်အရာများကို ပိုမိုလုပ်ဆောင်သင့်ကြောင်း ပြန်လည်သုံးသပ် ဆောင်ရွက်ရမည့်အချိန်ကာလဖြစ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနပြန်ကြားရေး နှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၏ နှစ် (၃၀)ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဝန်ကြီးရုံး စုပေါင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်း ဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင်၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက ဗီဒီယို ကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်တက် ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က အသင်း အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ လုပ်ငန်းတစ်ခုသည် အများ ပြည်သူ့အတွက် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက် ရင်း သက်တမ်းရှည်ကြာလာသည် နှင့်အမျှ တန်ဖိုးရှိလာကြောင်း၊ မိမိတို့ ၏ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုများကို အများပြည်သူက တန်ဖိုးထားအသိ အမှတ်ပြု ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်လာ ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အများပြည်သူ အတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ဆောင် ရွက်မည့်ကိစ္စရပ်များကိုလည်း စဉ်းစား ဆောင်ရွက်ရပါကြောင်း။

နှစ် (၃၀) ကာလ ဖြတ်သန်းမှုနှင့် အတူ အများပြည်သူအတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ကိစ္စရပ်များထဲမှ မည်သည့်အရာများကို ပိုမိုလုပ်ဆောင် သင့်ကြောင်း ပြန်လည်သုံးသပ် ဆောင်ရွက်ရမည့် အချိန်ကာလ ဖြစ်ကြောင်း ပြန်ကြားရေးနှင့်

သောရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက် ပါက ကောင်းသောတုံ့ပြန်မှုရရှိနိုင် သည် ဆိုသည့်အချက်ကို ဂရုပြုစေ လိုကြောင်း၊ ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အများပြည်သူက အသိအမှတ်ပြု လက်ခံသည့် ကလေးစာပေပွဲတော် များ၊ လူငယ်ဘက်စုံပွဲတော်များကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပေးနိုင်ခဲ့ ကြောင်း။

အများပြည်သူကို ဝန်ဆောင်မှုပေး ရာတွင် ဦးစီးဌာန၏ မူရင်းအလုပ်ဖြစ် သည့် စာကြည့်တိုက်များ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကိုလည်း အလေးပေး ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက်များသည် အများပြည် သူကို အကျိုးကျေးဇူးများစွာ ရရှိစေ နိုင်သည့်အတွက် ဦးစီးဌာန၏ ပင်မ လုပ်ငန်းဖြစ်သည့် စာကြည့်တိုက်များ အတွက်စာကြည့်တိုက်မှူးကောင်းများ

ကြည့်ပါက ၎င်းတို့တွင် စာဖတ်သည့် အလေ့အထကောင်းများ ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

အစပျိုးနေသည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုဖြစ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်သည့် ပြည်သူ့စကားဝိုင်းများသည် အများ ပြည်သူအတွက် အစပျိုးနေသည့် လုပ် ငန်းစဉ်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ အများ ပြည်သူ စိတ်ပါဝင်စားမှု၊ ပါဝင်မှု ရှိသည့် စကားဝိုင်းများဖြစ်လာစေရန်၊ အများပြည်သူဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးသည့် ပြည်သူ့စကားဝိုင်း အလေ့အထ ဖြစ်လာစေရန် ဆောင်ရွက်သွားကြရ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရုပ်ရှင် နှစ် (၁၀၀) ပြည့် ပွဲတော် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနက အခြားသောဌာနအဖွဲ့



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ခရိုင်အလိုက် အများဆုံး သတင်းပေးပို့ ဖော်ပြခံရမှု အတွက် ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

ကထက် ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ တင်ပြ ဆောင်ရွက်လာကြပြီး ပြည်သူများ၏ အသိအမှတ်ပြုလက်ခံမှုများကို ရရှိ နေပြီဖြစ်၍ ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်သွားစေလိုပါကြောင်း ပြောကြား သည်။

ပေးအပ်ချီးမြှင့်
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အတွင်း ခရိုင်အလိုက် သတင်းပေးပို့ ဖော်ပြခံရမှု အများဆုံး ပထမဆုရရှိ သည့် ကျောက်ဆည်ခရိုင်ရုံး၊ ဒုတိယ ဆုရရှိသည့် မန္တလေးခရိုင်ရုံး၊ တတိယ ဆုရရှိသည့် ဘားအံခရိုင်ရုံး၊ အထူးဆု ရရှိသည့် ဂန့်ဂေါခရိုင်ရုံး၊ ရန်ကုန် တောင်ပိုင်းခရိုင်ရုံး၊ ကျောက်မဲခရိုင်ရုံး၊ ဟားခါးခရိုင်ရုံး၊ မုံရွာခရိုင်ရုံးနှင့်

သည့် လှိုင်ဘွဲ့မြို့နယ်ရုံး၊ သီပေါမြို့ နယ်ရုံး၊ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့ နယ်ရုံး၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်ရုံး၊ မြင်းမူမြို့နယ်ရုံး၊ ဒေးဒေါမြို့နယ်ရုံးနှင့် ပွင့်ဖြူမြို့နယ်ရုံးတို့အတွက် ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်၍ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင်က ဌာန၏ နှစ် (၃၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ် “ပြည်သူ့အတွက် ခွဲပြန်/ဆက်” ဌာနတွင်း ဓာတ်ပုံ ဖြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် အထူးဆု ရရှိသူများအားလည်းကောင်း၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း သတင်းအရည် အသွေး အကောင်းဆုံးဆုရရှိသူများနှင့် ဌာန၏ နှစ် (၃၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ်

ကောင်း၊ သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်း လုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသက်ဆွေက စာပေထူးချွန်ဆု ရရှိသူများနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာထူးချွန် ဆုရရှိသူများအား လည်းကောင်း၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ခေတ္တညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကို ကိုနိုင်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက် Facebook Page တွင် အသိပညာပေးလုပ်ငန်း အများဆုံး လွှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်မှု ဆုရရှိသူများနှင့် ဌာန၏ နှစ် (၃၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ် Project Proposal ဖြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများအားလည်း ကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြ သည်။ ထို့နောက် ပြန်ကြားရေးနှင့်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း မြို့နယ် အလိုက် အများဆုံး သတင်းလွှင့်တင်ဖော်ပြခံရမှုအတွက် ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင် ဌာန၏ နှစ် (၃၀) ပြည့် အထိမ်း အမှတ် “ပြည်သူ့အတွက် ခွဲပြန်/ဆက်” ဌာနတွင်း ဓာတ်ပုံဖြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိ သူတစ်ဦးအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း သတင်းအရည်အသွေးအကောင်းဆုံး ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအေးကြွယ် ဓာတ်ပုံထူးချွန်ဆုရရှိသူတစ်ဦးအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့် စဉ်။

ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနသည် အများပြည်သူနှင့် ဆက်ဆံဆောင် ရွက်နေသည့် ဌာနတစ်ခုဖြစ်ပြီး အများ ပြည်သူ့အတွက် ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင် ရန် အများပြည်သူက အကြံဉာဏ် ပေးနိုင်ရန်နှင့် အများပြည်သူပေးသည့် အကြံဉာဏ်များကို ကူညီဖော်ဆောင် ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ အများ ပြည်သူနှင့် ဆက်ဆံဆောင်ရွက်ရာတွင် အကြောင်းအရာတစ်ခုကို ကောင်း

လည်း ရှိစေလိုကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက် များများ စာဖတ်စေလိုကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက်မှူးကောင်းများ ဖြစ် စေရန် လေ့ကျင့်ပျိုးထောင်ပေးသွားရ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက်မှူး များသည် စာကြည့်တိုက်များ တိုးတက်ကောင်းမွန်စေမည့် အရာများ ကို စဉ်းစားလုပ်ဆောင်သွားရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ကြီးပွားတိုးတက်သူများ ထင်ရှားကျော်ကြားသူများကို လေ့လာ

အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်းပြီး ဆောင် ရွက်နိုင်ခဲ့သကဲ့သို့ ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးစင်တာ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်း၊ ရုပ်ရှင်စတူဒီယိုများ ဆောက်လုပ်နိုင် ခြင်းတို့အတွက် အသိအမှတ်ပြုပါ ကြောင်း၊ မီဒီယာသိန်းလည်မှု ဆိုင်ရာ အသိပညာပြန့်ပွားရေးကိစ္စရပ် များအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သည့် သတင်းများကို ယခင်

တောင်ကြီးခရိုင်ရုံးတို့အတွက် ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်းက ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အတွင်း မြို့နယ်အလိုက် သတင်းလွှင့် တင်ဖော်ပြခံရမှုအများဆုံး ပထမဆု ရရှိသည့် နတ်မောက်မြို့နယ်ရုံး၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် မြောက်ဥက္ကလာပ မြို့နယ်ရုံး၊ တတိယဆုရရှိသည့် မိုင်းယောင်းမြို့နယ်ရုံး၊ အထူးဆုရရှိ

Documentary ဖြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူ များအားလည်းကောင်း ဆုများပေး အပ်ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအေးကြွယ်က ဓာတ်ပုံထူးချွန်ဆုရရှိသူများ၊ ဝန်ထမ်း များအတွက် အမှတ်တရလက်ဆောင် ပစ္စည်းများနှင့် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်း ကောင်း ဆုရရှိသူများအားလည်း

ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို မှတ်တမ်း တင်ထားသည့် “ပြည်သူ့အကျိုးပြု ရှေးရှဦးတည် ပုလဲရတုတိုင်ပြီ” မှတ်တမ်း ဗီဒီယိုကို ပြသသည်။ ဆက်လက်၍ ဆုရရှိသူများ ကိုယ်စား အရာထမ်းတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ပနိုင်ငံများ၌ အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈
နိုင်ငံတကာ ခရီးသည်တင်လေယာဉ်များ ပျံသန်းမှုယာယီရပ်ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့် ဂျပန်နိုင်ငံတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာသင်္ဘောသားများအပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား တိုကျိုမြို့ရှိ မြန်မာသံရုံးမှ စီစဉ်သည့် (၂၀)ကြိမ်မြောက် All Nippon Airways (ANA) ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။

ထို့ပြင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် အခက်အခဲ ကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား သုံးဦးအား ဒါကာမြို့ရှိ မြန်မာသံရုံးမှ စီစဉ်သည့် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေကြောင်း(MAI) ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ ညနေ ၆ နာရီတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။

ထို့ပြင် ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ရီယာဒ်မြို့ရှိ မြန်မာသံရုံးမှ စီစဉ်သည့် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေကြောင်း(MAI) ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ ည ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်



ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်တွင် ဆော်ဒီအာရေဗျမှ နှစ်ဦး၊ ကာတာမှ ကိုးဦး၊ ဘာရိန်းမှ လေးဦး၊ ယူအေအီးမှ ၈၄ ဦး၊ အီဂျစ်မှ သုံးဦး၊ အစ္စရေးမှ တစ်ဦး၊ သီရိလင်္ကာမှ ကိုးဦး၊ မိုဇမ်ဘစ်မှ တစ်ဦး၊ ဆီနီဂေါမှ သုံးဦး၊ မာလာဝီမှ တစ်ဦး၊ စုစုပေါင်း မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၁၇ ဦး လိုက်ပါခဲ့ကြသည်။ ၎င်းတို့ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးရေး၊

သီးသန့်စီစဉ်ပေးသည့် နေရာ/ဧည့်သည်များအသွား အလာကန့်သတ်မှု ၁၄ ရက်နှင့် နေအိမ်တွင် အသွားအလာကန့်သတ်မှု ခုနစ်ရက် နေထိုင်စေရေးတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့မှ သက်ဆိုင်ရာအခန်းကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည်။ ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား

များနှင့် သင်္ဘောသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ရန် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများရှိ မြန်မာသံရုံးများ၊ သင်္ဘောကုမ္ပဏီများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကြို့ပင်ကောက်မြို့ ကျွဲဘိကျေးရွာ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်မီးရရှိ

ကြို့ပင်ကောက် ဇန်နဝါရီ ၂၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကြို့ပင်ကောက်မြို့နယ် ကျွဲဘိကျေးရွာရှိ နေအိမ် ၉၉ လုံးသည် ကုန်ကျငွေကျပ် ၁၈၇ သိန်းကျော်ဖြင့် ဇန်နဝါရီ ပထမပတ်မှစတင်ကာ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ လျှပ်စစ်မီးသုံးစွဲခွင့် ရရှိပြီဖြစ်ကြောင်း ကျေးရွာမီးလင်းရေးကော်မတီထံမှ သိရသည်။

ကျွဲဘိကျေးရွာတွင် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းကို ငါးနှစ်တိတိ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အတိုးရငွေ၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ငွေကျပ် ၇၇ သိန်းနှင့် ကျေးရွာနေပြည်သူ ထည့်ဝင်ငွေကျပ် သိန်း ၁၁၀ ပူးပေါင်းကာ ကျေးရွာတွင်း ၄၀၀ ဗို့လိုင်း ပေ ၄၈၀၀၊ ကွန်ကရစ်မီးတိုင် ၄၈ တိုင်တို့ဖြင့် ကျေးရွာမီးလင်းရေးလုပ်ငန်းကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်မှုကြောင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများ အိမ်တွင်းမူစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်လာခဲ့ကြောင်း ကျေးရွာမီးလင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးကြွယ်က ပြောသည်။

ကြို့ပင်ကောက်မြို့ရှိ ကျေးရွာအနက်ကျွဲဘိကျေးရွာတွင် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအတိုးရငွေများဖြင့် ကျေးလက်မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇေယျာထွန်း(ကြို့ပင်ကောက်)

အင်းစိန်မြို့နယ်အတွင်း ငါးမွေးမြူခြင်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈
အင်းစိန်မြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ငါးမွေးမြူခြင်းဆိုင်ရာ အသိပေးတမ်းမြစ်နွဲ့ဆော်ချက် ဗီဒီယို၊ ပုံစာစာအုပ်တို့ကို စိုက်ထူခြင်းနှင့် အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခြင်းတို့ကို ယနေ့တွင် အင်းစိန်မြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနရုံးကြီးရှေ့၌ ပြုလုပ်သည်။

သဘာဝငါးသယ်ဓာတ်များကို ထိခိုက်စေပြီး တိုင်းရင်းမျိုးငါးမဟုတ်သော ဒေသတိုင်းရင်းငါးများကို ထိခိုက်ပျက်စီးစေသည့် ပြည်ပမှပြည်တွင်းသို့ တရားမဝင် တင်သွင်းလာသော အာဖရိကငါးခူး၊ ပြည်ပငါးရုံ၊ ပြည်ပမျိုးစိတ် အလှမွေး (ပီးကော) စုပ်ခွက်ငါးများကို သားဖောက်ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ခြင်း၊ သဘာဝမြေပြင်များအတွင်းသို့ လွှတ်ခြင်းတို့ကို မပြုလုပ်ကြရန် ပြည်သူများ သိရှိလိုက်နာစေရေးအတွက် အသိပညာပေး ဗီဒီယို၊ ပုံစာစာအုပ်တို့ကို စိုက်ထူခြင်းနှင့် လက်ကမ်းစာစောင်များကို ပြည်သူများအား ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြသည်။

ညဏ်ဟိန်း

✽ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ
သူငယ်ချင်းစစ်ဖိုလ်ထံ ဝန်ချတောင်းပန်ကြရပုံ၊ စစ်ဖိုလ်က သဘောထားကြီးစွာဖြင့် ခွင့်လှယ်သွားပုံ၊ ကိုယ်ကျင့်တရားဆိုသည်မှာ ဟန်ပြမဟုတ်ဘဲ မဖောက်မပြန်လိုက်နာကျင့်သုံးဖို့ အထူးလိုအပ်ပုံတို့ကို ထိထိမိမိ ပညာပေးခဲ့သော ဇာတ်လမ်းဖြစ်ပါသည်။

ကိုယ်ကျင့်တရား ထိန်းသိမ်း
ဤဇာတ်လမ်းကြောင့်ပင် ကျွန်တော်တို့တစ်တွေသည် မိမိတို့တာဝန်ယူ တာဝန်ခံကြရသည့် လုပ်ငန်းခွင်များ၌ မရိုးသားသည့် အခွင့်အရေးများ ကြုံတွေ့လာကြသည့်အခါ ကိုယ်ကျင့်တရားကို ကြိမ်ဖန်များစွာ ထိန်းသိမ်းနိုင်ခဲ့ပါသည်။ အမေမှတ်ချက်ပေးခဲ့သည့် “ကိုယ်ကျင့်တရားဆိုတာ ကိုယ်ကကျင့်ရတယ်” ဆိုသည့်စကားလေးကိုလည်း မကြာခဏ ကြားယောင်မိဆင်ခြင်မိပါသည်။

“ပြန်ကြားပေးရန် မြန်မာ့အသံ” “ပညာပေးရန်

မြန်မာ့အသံ” “ပျော်ဖြေပေးရန် မြန်မာ့အသံ” ဆိုသော ဦးတည်ချက်များသည် ကမ္ဘာတည်သရွေ့ မရိုးနိုင်အောင် အကောင်းဆုံး ဦးတည်ချက်များအဖြစ် ဆက်လက်တည်ရှိနေပါလိမ့်မည်။ “၁၉၄၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၅ ရက်နေ့” တွင် “ဗမာ့အသံ” အဖြစ် စတင်အသံလွှင့်ခဲ့သည့် ကျွန်တော်တို့၏ “မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား” သည် ယနေ့ စိန်ရတနာကလောင်တိုင်ပင်ပါပြီ။ စဉ်ဆက်မပြတ် ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့သော ရေဒီယိုဇာတ်လမ်းများသည် နားဆင်ရသူ သောတရင်ပြည့်သူတို့၏ နှလုံးသားကို နူးညံ့ယဉ်ကျေးစေ၍ ပညာဗဟုသုတတို့ကို တိုးပွားစေကာ စိတ်ကိုပြင်သော ဆေးဝါးကောင်းများသဖွယ် တည်ရှိနေပါသည်။

မကြာမီက ဝတ္ထုတိုကဏ္ဍမှ ထုတ်လွှင့်ပေးသွားသည့် ဆရာမနုနုရည်(အင်းဝ)၏ “ထာဘီကလေး တစ်ထည်” ဇာတ်လမ်းနှင့် အနားသတ်လိုပါသည်။ ထိုဇာတ်လမ်း၌ မြစ်ကမ်းနံဘေးရွာလေးတစ်ရွာမှ “မိခေါ”

ဆိုသည့် အပျိုဖော်ဝင်ခါစ မိတဆိုးသမီးလေးသည် တံငါသည်ဖခင်၏ အုပ်ထိန်းမှုအောက်တွင် မောင်ငယ်၊ ညီမငယ်သုံးဦးကို ဆင်းရဲချို့တဲ့စွာ ပြုစုစောင့်ရှောက်ရပါသည်။

မိခေါသည် နံနက်ခင်းတစ်ခုတွင် မြစ်ထဲ၌ချထားသော သူတစ်ပါး၏ “မျှားတန်း”မှ ငါးပတ်ကြီးကို ကိုယ်ဖော့၍ ခဲခဲယဉ်းယဉ်းခိုးဖြုတ်ရာ ငါးပတ်ကြီးကို ရရှိလာပါ၏။ ကမ်းစပ်သို့ရောက်သောအခါတွင်မှ ရေစီးနှင့် မျောပါသွား၍ သူမ၏ခါးတွင် ထာဘီမရှိတော့ကြောင်း သိရပါသည်။ သွားလေသူမခင်ချန်ထားခဲ့သည့် တစ်ထည်တည်းရှိသော ထာဘီကလေးကို နှမြောစိတ်နှင့် ထာဘီမပါဘဲ ရွာထဲဖြတ်ပြန်ရမည်ကို စိုးရိမ်ရက်ရွံ့စိတ်များဖြင့် တုန်ယင်နေစဉ် ဗိုက်ကဆာလာပြန်ပါ၏။

နောက်ဆုံးတွင် မြေကြီးပေါ်ချထားသည့် ငါးပတ်ကြီးကို ဆတ်ခနဲကောက်ယူလိုက်ပြီး အံ့ကိုတင်းတင်းကြိတ် မျက်စိကိုစုံမှိတ်၍ တအံ့တဩအော်ဟစ်နေကြ

သည့် ရွာသူရွာသားများ၏ အသံများကြားမှ မျက်ရည်တွေတွေကျကာ အိမ်ရှိရာသို့ တအားကုန်ပြေးနေပုံနှင့် အဆုံးသတ်ထားပါသည်။

ကျွန်တော်တို့၏ ပတ်ဝန်းကျင်တွင် နိမ့်ပါးလွန်းသည့် ကွက်လပ်များစွာ ယခင်ကရှိခဲ့ကြပါသည်။ ယခုလည်းရှိနေဆဲ၊ နောင်လည်းရှိနေကြပါဦးမည်။ ဤသို့သော ရသမြောက်လွန်းသည့် ဇာတ်လမ်းလေးများက လူပုဂ္ဂိုလ်တို့ကြား၌ နားဆင်သူ ကျွန်တော်တို့ ရေဒီယိုသောတရင်များ၌ ကရုဏာစိတ်၊ မေတ္တာစိတ်များနှင့်အတူ ဤကမ္ဘာလောကကြီးတွင် “လိုသူတွေကို ပိုသူတွေက မျှရမှာပါလား” ဆိုသည့် စာနာမှုပရဟိတစိတ်ဓာတ်များ ဖြစ်တည်နိုးကြားပေါ်ပေါက်လာနိုင်ကြမည်ဟု ခံစားယုံကြည်မိပါသည်။

စိန်ရတုမြန်မာ့အသံသို့ ဂုဏ်ပြုလျက် မြန်မာ့အသံကမ္ဘာတည်ပါစေ။ ။



ပြည်တွင်းရေးရာ

လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၌ ပုံမှန်ဝင်ငွေမရှိသော အခြေခံလူတန်းစားအိမ်ထောင်စု ၂၁၆ ၂၀ အား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပုံမှန်ဝင်ငွေမရှိသော အခြေခံ လူတန်းစားများအနက် ထောက်ပံ့ကြေးမရရှိသေးသော ထပ်တိုးတင်ပြထားသည့် အိမ်ထောင်စုများအား ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် အမှတ်(၁၄)ရပ်ကွက် ဓမ္မရက္ခိတဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။

ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြတ်မင်းသူက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနေမင်းထွန်းက ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်နှင့် ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်ရာတွင် အခြေခံလူတန်းစားများ လက်ဝယ်အရောက်ပေးအပ်နေမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

အခြေခံလူတန်းစားအိမ်ထောင်စု ၃၉၂ စုအား အိမ်ထောင်စုတစ်စုလျှင် ငွေကျပ် ၄၀၀၀၀ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်တွင် ရပ်ကွက် ၁၁ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုလေးအုပ်စုတို့တွင် ထပ်တိုးတင်ပြထားသည့် အခြေခံအိမ်ထောင်စုပေါင်း ၂၁၆၂၀ ရှိပြီး စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၈၆၄၈၀၀၀၀ ကို ယနေ့တွင် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများမှတစ်ဆင့် ပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကြောင်း သိရသည်။



မြသန္တာဝင်း(ပြန်/ဆက်)



ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံမြို့ရှိ ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်က ပြုလုပ်သည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး စတင်ထိုးနှံခြင်း အစီအစဉ်တွင် ဖျာပုံခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာဇင်မာစိုး ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူစဉ်။



အင်းယားစင်တာရှိ ဆရာဝန်၊ သူနာပြုနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေး

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈ နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးစင်တာများမှ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်မှစတင်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး (COVISHIELD) ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် အင်းယားစင်တာမှ ဆရာဝန်၊ သူနာပြု၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်း စုစုပေါင်း ၁၂၀ ကို ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ပထမအကြိမ် ထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

Table with 5 columns: စဉ် (Order), နိုင်ငံအမည် (Country Name), ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ (COVID-19 cases), ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ (Recovered), ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ (Deaths). Rows include Myanmar, Thailand, Laos, Cambodia, Vietnam, etc.

အောင်လအန်ဆန်နှင့် ဗစ်တာလီဘစ်ဒက်ရှ်တို့၏ စိန်ခေါ်ပွဲ ဖြေ ၂၁ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ONE Championship က ဧပြီ ၂၁ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ONE ON TNT III အမည်ရပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာ MMA ကစားသမား အောင်လအန်ဆန်၏ တွဲဆိုင် ပါဝင်လာမည်ဖြစ်သည်။ အောင်လအန်ဆန်သည် မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်းစိန်ခေါ်ပွဲအဖြစ် ရုရှားနိုင်ငံသား ဗစ်တာလီဘစ်ဒက်ရှ်နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ရမည်ဖြစ်သည်။



မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဆုကို လက်လွှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အောင်လအန်ဆန်နှင့် ဗစ်တာလီဘစ်ဒက်ရှ်တို့အား အနိုင်ရသူမှာ ဒီရစ်ဒါအား စိန်ခေါ်ထိုးသတ်ခွင့်ရဖွယ်ရှိနေသည်။ အောင်လအန်ဆန်နှင့် ဗစ်တာလီဘစ်ဒက်ရှ်သည် ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဟောင်းများဖြစ်ပြီး သုံးကြိမ်မြောက် တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့် နှစ်ကြိမ်တွင် တစ်ပွဲစီအပြန်အလှန် အနိုင်ရထားပြီး အောင်လအန်ဆန်သည် တစ်ဒက်ရှ်နှင့် ဒုတိယအကြိမ် တွေ့ဆုံသည့်ပွဲတွင် အမှတ်ဖြင့် အနိုင်ရကာ မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဖြစ်လာခြင်း ဖြစ်သည်။

ONE Championship သည် ဧပြီလတွင် ပြိုင်ပွဲလေးခုကျင်းပရန် စီစဉ်ထားပြီး ဧပြီ ၇၊ ၁၄၊ ၂၁ ရက်တွင် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယင်း ပြိုင်ပွဲများတွင် ချန်ပီယံကာကွယ်ပွဲများနှင့် နာမည်ကြီးကစားသမားများ၏ စိန်ခေါ်ပွဲများ ပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၂၁ ရက်တွင်ပြုလုပ်မည့် ONE ON TNT III အမည်ရပြိုင်ပွဲတွင် အောင်လအန်ဆန်နှင့် ဘစ်ဒက်ရှ်

အောင်လအန်ဆန်နှင့် ဗစ်တာလီဘစ်ဒက်ရှ်တို့အား ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန်လက ရန်ကုန်မြို့၌ မထိုးသတ်မီတွေ့ရစဉ်။ ပွဲကို အဓိကတွဲဆိုင်အဖြစ် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ONE မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံဆုကို လက်လွှတ်ခဲ့ရသည့် အောင်လအန်ဆန်အတွက် ချန်ပီယံဆုအား ပြန်လည်စိန်ခေါ်နိုင်ရန် ပထမခြေလှမ်းအဖြစ် ဗစ်တာလီဘစ်ဒက်ရှ်နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ခြင်း ဖြစ်သည်။ အောင်လအန်ဆန်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလက ထိုးသတ်သည့်ပွဲတွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံသား ဒီရစ်ဒါကို အရေးနိမ့်ပြီး

ပထမခြေလှမ်းအဖြစ် ဗစ်တာလီဘစ်ဒက်ရှ်နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ခြင်း ဖြစ်သည်။ အောင်လအန်ဆန်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလက ထိုးသတ်သည့်ပွဲတွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံသား ဒီရစ်ဒါကို အရေးနိမ့်ပြီး သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော် ဓာတ်ပုံ-ဖိုးသော်ဇင်

Advertisement for COVID-19 vaccination. Text: 'ကိုဗစ်-၁၉ အန္တရာယ် မိမိကိုယ်တိုင်ကာကွယ်ပယ် ဦးစားပေးဆပ်အပ်အလိုက် ဖော်ဆိုင်ရပါ။ ကာကွယ်ဆေးကို ထိုးနှံပါ။' Includes logos for Gavi, WHO, and UNICEF.

Table titled 'ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ'. Columns: စဉ်, နိုင်ငံအမည်, ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ, ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ, ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ.

Table titled 'အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်'. Columns: စဉ်, နိုင်ငံအမည်, ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ, ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ, ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ.



ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ပထမအဆင့်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် လူဦးရေ ၁၉ သန်းကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးမည်

ဗန်ကောက် ဇန်နဝါရီ ၂၈
ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက်ရောက်မှသာ စတင်မည်ဖြစ်သော်လည်း ပထမအဆင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးလုပ်ငန်းစဉ်အတွင်း လူဦးရေ ၁၉ သန်းကို ထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်ပရာယုတ်ချန်အိုချာက ယနေ့ပြောကြားသည်။

လုပ်ငန်းစဉ်မှာလည်း ဖေဖော်ဝါရီလလယ်ရောက်မှသာ စတင်နိုင်မည်ဖြစ်ရာ အစိုးရအနေဖြင့် ဝေဖန်မှုများ ရင်ဆိုင်ရလျက်ရှိသည်။ သို့ရာတွင် ဝန်ကြီးချုပ်က တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ပြစ်တင်နေရုံဖြင့် ပြဿနာတစ်ရပ် ပြေလည်မှုမရရှိနိုင်သဖြင့် ပြစ်တင်ဝေဖန်မှုများကို အဆုံးသတ်ရန် ပြည်သူ့ထုအား ပန်ကြားခဲ့သည်။ ပထမအဆင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးမည့် လူဦးရေ ၁၉ သန်းအနက် ၁၁ သန်းမှာ အသက်(၆၀)နှင့်အထက် ရှိသူများဖြစ်ပြီး ၆ ဒသမ ၁ သန်းသည် ရောဂါအခံရှိသူများဖြစ်ကာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း ၁ ဒသမ ၇ သန်းနှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း ၁၅၀၀ ခန့် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ထိုင်းဝန်ကြီးချုပ် ပရာယုတ်ချန်အိုချာ

အီးယူနှင့် AstraZeneca ကုမ္ပဏီတို့အကြား ကာကွယ်ဆေးဖြန့်ချိနိုင်သည့်ပမာဏ လျော့နည်းခြင်းကိစ္စရပ်အား ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ဆွေးနွေး

ဘရပ်ဆဲလ် ဇန်နဝါရီ ၂၈
အီးယူနှင့် ဗြိတိန်အခြေစိုက်ဆေးကုမ္ပဏီ AstraZeneca တို့သည် နှစ်ဖက်ကြားဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ကာကွယ်ဆေးဖြန့်ချိပေးနိုင်မှု ပမာဏလျော့နည်းခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်ပြဿနာကို ဖြေရှင်းနိုင်ရေးဆွေးနွေးလျက်ရှိသည်။

အတွက် ဖြန့်ချိပေးနိုင်ရေး နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း AstraZeneca ကုမ္ပဏီ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ဆိုခဲ့သည်။ အီးယူသည် AstraZeneca ဆေး အလုံးရေ သန်း ၄၀၀ ဝယ်ယူမည်ဟု စာချုပ်ချုပ်ဆိုထားပြီး အဆိုပါအရေအတွက်သည် အီးယူက ဝယ်ယူမည့် စုစုပေါင်းဆေးပမာဏ ၂ ဒသမ ၃ လီလီယံ၏ ၁၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည်။

ဖွယ်ရှိသည်။ AstraZeneca ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် အီးယူသို့ ဆေးဝါးဖြန့်ဖြူးရေးကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိစဉ်မှာပင် AstraZeneca ၏ နယ်သာလန်နှင့် ဘယ်လ်ဂျီယံ ဆေးဝါးစက်ရုံနှစ်ရုံတွင် ထုတ်လုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ ပြဿနာအချို့ဖြစ်ခဲ့ပြီး နောက်ကုမ္ပဏီဘက်မှ အီးယူသို့ ထောက်ပံ့ပေးရန်ရှိသည့် ဆေးပမာဏအောက် ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း လျော့နည်းဖြန့်ချိပေးနိုင်ခဲ့သည်။

AstraZeneca ဆေးဝါးကုမ္ပဏီက ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မည်

တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၂၈
ဗြိတိန်ဆေးဝါးကုမ္ပဏီ AstraZeneca ဆေးဝါးကုမ္ပဏီသည် ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို မကြာမီစတင်ထုတ်လုပ်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ AstraZeneca ဆေးဝါးကုမ္ပဏီသည် ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ သန်း ၁၂၀ ထောက်ပံ့ပေးရန်အတွက် ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်းက ဂျပန်အစိုးရနှင့် စာချုပ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

အိန္ဒိယ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုကျဆင်းလာသည့်အတွက် အသွားအလာကန့်သတ်မှု ထပ်မံဖြေလျှော့



နယူးဒေလီ ဇန်နဝါရီ ၂၈
အိန္ဒိယအစိုးရသည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုနှုန်းနှင့် သေဆုံးမှုနှုန်း သိသိသာသာကျဆင်းလာသည့် အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုထိန်းချုပ်ရန် ချမှတ်ထားသည့် အသွားအလာကန့်သတ်မှုများကို ထပ်မံဖြေလျှော့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း ၁၁၆၆၆ ဦး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထပ်မံကူးစက်ခဲ့ခြင်း ၁၂၃ ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ယင်းအရေအတွက်သည် မကြာသေးမီ သီတင်းပတ်များက အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် နေ့စဉ် သေဆုံးမှုနှုန်း ၄၀၀၀ ကျော်၊ ဗြိတိန်နှင့် ဘရာဇီးနိုင်ငံတို့၌ နေ့စဉ် သေဆုံးမှုနှုန်း ၁၀၀၀ ကျော်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ပါက အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ နေ့စဉ်သေဆုံးမှု သိသိသာသာကျဆင်းလာသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း အစိုးရမှ ယနေ့ထုတ်ပြန်သည့်

အတင်းကျပ်ဆုံး အသွားအလာကန့်သတ်မှု တစ်ခု ချမှတ်ခဲ့သည်။ သို့သော် အသွားအလာကန့်သတ်မှုများ ကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးကို ထိခိုက်ခဲ့သောကြောင့် အစိုးရအနေဖြင့် ယင်းကန့်သတ်ချက်များကို တဖြည်းဖြည်းချင်း ဖြေလျှော့ပြီး စီးပွားရေးဆိုင်ရာ သွားလာလှုပ်ရှားမှုများနှင့် ထင်ရှားသောပွဲတော်တချို့ကို လွှဲချိမ်းရေအကန့်အသတ်ဖြင့် ပြန်ဖြင့်ပေးခဲ့သည်။

Table with 3 rows: AstraZeneca vaccine supply data for Japan. Row 1: AstraZeneca vaccine supply for Japan (2021.01.29) 2.5 million doses. Row 2: Total supply 12.6 million doses. Row 3: Total supply including other vaccines 14,969,960 doses.

ကျေးဇူးအင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ကျန်းမာရေးလုပ်သား ၆၄၇ ဦး သေဆုံး

ဂျကာတာ ဇန်နဝါရီ ၂၈
အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ကျန်းမာရေးလုပ်သား ၆၄၇ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှား ဆေးဘက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းက ယနေ့ ပြောကြားခဲ့သည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးခဲ့သည့် ကျန်းမာရေးလုပ်သားများအနက် အရှေ့ဂျာဗားသည် အများဆုံး သေဆုံးခဲ့သည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ၁၈၈ ဦး သေဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်တွင်းရေးရာ၊ မူဝါဒ

ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ် ၉ ဒသမ ၁ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ အိုက်စစ်(မက်သ်အဖတ်တမင်း)များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈ - ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်တွင် ငွေကျပ် ၉ ဒသမ ၁ ဘီလီယံကျော် တန်ဖိုးရှိ အိုက်စစ်(မက်သ်အဖတ်တမင်း)များ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ယင်းသတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲခန့်တွင် သတင်းအရ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် ညောင်ကုန်း ကျေးရွာအနီး မိုးကုတ်-ပြင်ဦးလွင်

သွားကားလမ်းတွင် မိုးကုတ်မှ ပြင်ဦးလွင်သို့ ခိုင်စိုးထွေးမောင်းနှင့် ပြီး ဇော်ရှိန်းနှင့် သော်ဇော်ထွန်းတို့ လိုက်ပါလာသည့် ၁၂ ဘီးယာဉ်ကို ရှာဖွေရာ အိုက်စစ် ၄၈၀ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးပေါ်ပေါက် ချက်အရ သိမ်းဆည်းရမိသော အိုက်စစ် များအား ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မန့်တုံမြို့နယ် လွယ်ကန်ကျေးရွာနေ သန်းအောင်နှင့် ညီဖြစ်သူ ကြာအောင် တို့က မိုင်းရယ်မှ မွန်ပြည်နယ် သံဖြူ ဇရပ်မြို့နယ်သို့ သယ်ဆောင်ခိုင်းခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲ စေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေ အရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ခိုင်စိုးထွေး၊ ဇော်ရှိန်းနှင့် သော်ဇော်ထွန်းတို့အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် အိုက်စစ်များနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈ - တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက် တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး တစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၇၄၇ စီး၊ သွင်းကုန် ၃၈၅ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှု ယာဉ် သွင်းကုန် ၂၅၈ စီး ကုန်စည်များသယ်ယူပို့ဆောင် လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့

သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှုသုံးစွဲ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄ ဒသမ ၉၀၀ သန်းတန်ဖိုးရှိ တရားမဝင် အကောက်ခွန်မဲ့ ကုန်ပစ္စည်းဖြစ်သော Premium Fish, B-Collagen, KOTA Brand, Collagen 50000mg, Made in KOREA (2780) Tin Saikono , Collagen Tripeptide Plus, GM Brand (10 Sachets) (၅၀၀)ကတ်နှင့် အသုံးပြုပြီး အဝတ်လျှော်စက် 8U၊ အသုံးပြုပြီး ရေခဲသေတ္တာ 6U အား သိမ်းဆည်းရမိ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မြို့နယ်အချို့၌ တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈ - ပြည်သူ့ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် လူထု အခြေပြုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသတင်းပို့ စနစ်ဖြင့် သတင်းပေးပို့ချက်အရ ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်နှင့် ၂၅ ရက်တို့တွင် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ သစ်တောလိုမြို့ရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ရေတာရှည်မြို့နယ် ရိုးမကြီးမြို့ပြင် ကာကွယ်တောအတွင်း ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင် ကျွန်း ခွဲသား ၃ ဒသမ ၉၃၇၆ တန်၊ ဘုတလင် မြို့နယ် ရွှေပင်ကျင်းကျေးရွာအနီးတွင် ခြောက်ဘီးယာဉ် တစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင် အင်ခွဲသား ၆ ဒသမ ၇၆၉၆ တန်၊ ဘားအံမြို့နယ် ထီးဖိုးခလုံ ကျေးရွာအနီး ဘားအံ-မြိုင်ကြီး ငှက်ကားလမ်းဘေး မြိုင်ကြီးငှက်ကားလမ်း တွင် ခြောက်ဘီးယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင် သင်္ချာ/ ကောင်းမှု ခွဲသား ၄ ဒသမ ၁၄၅၀ တန်၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ဝေသာလီကျေးရွာ အနောက်တောင် ဘက် သုံးမိုင်ခန့်အကွာ ကြီးပြင်တော

ပျဉ်းမနား- ဖယ်ခုံမြို့နယ် နယ်နိမိတ် ကမ်းစောင့်ချောင်းအတွင်းမှ တရားမဝင် ကညင်သစ် ၃၉ ဒသမ ၄၇၂၀ တန် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ ထို့အတူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး AWPT ဆိပ်ကမ်းတွင် ကြယ်စင်ပိုင်း ကုမ္ပဏီအမည်ဖြင့် ကုန်သေတ္တာ နှစ်လုံးအား ချင်းအစို(Fresh Ginger) ဟု ကြေညာထားပြီး Export Declaration လျှောက်ထားမှုအပေါ် မသင်္ကာ သဖြင့် အဆိုပါ ကုန်သေတ္တာနှစ်လုံး အား ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် X-ray ဖြတ်၍စစ်ဆေးရာ သစ်များဖြစ် ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်း



ညီညီသန်း(သတင်းစဉ်)

MRTV SCHEDULE Friday January 29 2021. 6:00 AM ရတနာသုတ်၊ ဗဟိုတရားတော်၊ 7:00 AM BREAKFAST NEWS, 7:35 AM လှုပ်လှုပ်ရှားရှားလှုပ်လှုပ်ကားကား၊ Physical Fitness Dance လှုပ်လှုပ်ရှားရှား သင်ပုဂ္ဂိုလ်တို့ပြိုင်ပွဲ(၁), 9:45 AM မြန်မာ့ပြေပျော်၊ စိုက်ပျိုး၊ သိမ်းပိုက်၊ အစားအသောက်၊ 10:00 AM သတင်းထဲက သတင်း၊ 11:10 AM ဆရာတို့၏ ကျွန်ုပ်တို့၏ သမိုင်း၊ သူတို့၏ ဘဝ၊ 3:00 PM Grade-10 ဘာသာရပ်ထိုင်ရောင်သုံးစွဲမှုများ (ဘာသာရေးဘာသာရပ်), 4:35 PM Weekly Sport Info, 5:15 PM ကျန်းမာရေး၊ ဗဟိုဝင်း၊ 5:30 PM NEXT GENERATION စိုက်ပျိုးရေးပြိုင်ပွဲ၊ 6:15 PM ထုတ်ဝေကြော့ သီရိဝိဇယာ၊ 7:30 PM သွေးချင်းတိုက်ပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲတော်၊ ထိုင်ရောင်သုံးစွဲမှုများ၊ အစားအသောက်၊ အစားအသောက်၊ အစားအသောက် (သိမ်းပိုက်ပေးခြင်း)၊ 8:00 PM ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း၊ 9:00 PM

ရွှေသွေးဂျာနယ်ထွက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈ - ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်ရုံးက အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ရွှေသွေးဂျာနယ်ကို ထုတ်ဝေဖြန့်ချိလျက်ရှိသည်။ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်(စနေနေ့)တွင် ထုတ်ဝေမည့် ရွှေသွေးဂျာနယ်တွင် မည်သည့်လုပ်ငန်းတွင်မဆို ရန်လိုလား သည့်စိတ်ကို ပယ်ဖျက်၍ အကောင်းမြင်စိတ်နှင့် မေတ္တာ၊ စေတနာထားပြီး လုပ်ဆောင်မှသာ အောင်မြင်ကြီးပွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သရုပ်ဖော်တင်ဆက်ထားသည့် “မေတ္တာဖျန်းမှု” မျက်နှာဖုံးကာတွန်း၊ ပြာသိုလတွင် ကျင်းပသော မြင်းခင်း သဘင်ပွဲအကြောင်းကို ကလေးတို့ ဗဟုသုတတိုင်းပွားစေရန် တင်ဆက်ထားသည့် “ပြာသိုလနှင့် မြင်းခင်းသဘင်” သုတ ဆောင်းပါးကဏ္ဍ၊ ကလေးများကို ဉာဏ်ရည်ထက်မြက် စေနိုင်သည့် မိမိတို့ စိတ်ကြိုက်အရောင်များ ရွေးချယ်ပြီး ခြယ်သင်္ကန်းရန် ရုပ်ပုံနှင့်တကွ တင်ဆက်ထားသည့် “ဆေးရောင်လှလှခြယ်ကြမယ်” ဉာဏ်စမ်းကဏ္ဍ၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အချို့တွင် ကူးစက်မြန် ဖြစ်ပွားနေကြောင်းသိရသည့် ရုပ်ပုံများ ဆက်လက်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိနေသဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားသည့် စည်းကမ်းချက်များကို မမေ့မလျော့လိုက်နာကြရန် လိုအပ်ကြောင်း တင်ဆက်ထားသည့် “ဗီဇပြောင်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်” သုတဆောင်းပါးကဏ္ဍ၊ ကိုယ်ချင်းစာတရားထား ရှိရန်လိုအပ်ကြောင်း ဟာသဖြစ်ဖွယ် ပညာပေးတင်ဆက်ထားသည့် “ဘေဘီဖွတ်ကလုံ” တစ်မျက်နှာကာတွန်း၊ ပျား ရည်ဖြစ်ပေါ်လာပုံအဆင့်ဆင့်ကို ပညာပေးတင်ဆက်ထားသည့် “ထူးဆန်းတဲ့ ပျားရည်” ပုံပြင်၊ ကလေးတို့ပေးပို့သော ကာတွန်းလက်ရာများကို ဖော်ပြပေးထားသည့် “ရွှေသွေးတို့လက်ရာ” ကဏ္ဍ၊ အင်္ဂလိပ်စာကဏ္ဍ၊ ကဗျာကဏ္ဍ၊ စုံလင်စွာဖြင့် ဖတ်စရာ မှတ်စရာများ ပါရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ သတင်းစဉ်



ဝိုင်းမော်နှင့် တနိုင်းမြို့နယ်တို့၌ ဘိန်းခင်းများဖျက်ဆီး



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈ - ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ် ဘိန်းစိုက်ရာသီအတွင်း ကချင်ပြည်နယ် ဝိုင်းမော်မြို့နယ်နှင့် တနိုင်းမြို့နယ်တို့၌ စိုက်ပျိုးထားသော ဘိန်းခင်းများအား တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတို့ ပူးပေါင်းဖျက်ဆီးခဲ့သည်။ ထိုသို့ဖျက်ဆီးရာ၌ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ဝိုင်းမော်မြို့နယ်တွင် ၂၁ ဧကခန့်နှင့် တနိုင်းမြို့နယ်တွင် ၃၈ ဧကခန့် စုစုပေါင်း ဘိန်းစိုက်ခင်း ၅၉ ဧကခန့် ဖျက်ဆီး နိုင်ခဲ့သည်။ စတင်ဖျက်ဆီးခဲ့သည့် ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ စုစုပေါင်း ဘိန်းစိုက်ဧက ၁၄၇ ဒသမ ၅ ဧက ဖျက်ဆီးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်အချို့၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၈ - မြိတ်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် ည ၉ နာရီခွဲတွင် မြိတ်မြို့နယ် မြိတ်တောင် ကျေးရွာနေ မခင်နီဒီဇီဇီအိမ်သို့ ဝင်ရောက် ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၉၈၀ ကို လည်းကောင်း၊ အလားတူ ထိုနေ့ ည ၁၀ နာရီတွင် မူးယစ် ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ သည် မိုးမိတ်မြို့နယ် ညောင်နီကျေးရွာအနီးတွင် ဇော်လွမ်း မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်အား

ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ သူညီ ဒသမ ၅၅ ကီလို ကိုလည်းကောင်း၊ ထို့အတူ ယင်းနေ့ ည ၁၀ နာရီ တွင် တာချီလိတ်မြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သည် တာချီလိတ်မြို့ ဝမ်ကောင်းရပ်ကွက်တွင် လော်ကာ မောင်းနှင်ပြီး အားဖာ လိုက်ပါလာသော ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၂၀၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း သိမ်းဆည်း ရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ရဲပြန်ကြား

ကာကွယ်ဆေးရောက်တော့မယ်ဆိုပြီး မပေါ့ပါနဲ့

ကာကွယ်ဆေးရောက်တော့မယ်ဆိုပြီး မပေါ့ပါနဲ့၊ ပေါ့ပေါ့ ဆဆမနေပါနဲ့လို့ ကျွန်ုပ်တို့က တွန်းပါရစေ။ ဒါဟာ သိပ်ပြီးတော့ အရေးကြီးပါတယ်။ စောစောက ကျွန်ုပ်တို့က အတိုင်းပဲ၊ နှစ်ကြိမ်ထိုးမှ ဒီကာကွယ်ဆေးဟာ ထိရောက်မှာပါ။ တစ်ကြိမ်နဲ့ တစ်ကြိမ်ကြားထဲမှာလည်း ၂၈ ရက်စောင့်ရပါတယ်။ ဒီတော့ ပထမဦးဆုံးထိုးပေးလိုက်တဲ့ နောက်အပတ်မှာစပြီး ပထမဆုံးထိုးပေးလိုက်တဲ့ အုပ်စုဟာ ပထမတစ်ကြိမ်ထိုးပြီးတာနဲ့ ပြီးသွားပြီဆိုပြီးတော့ အေးအေးဆေးဆေးနေလို့မဖြစ်ပါဘူး။ ကျွန်ုပ်တို့ ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာနကနေ သတ်မှတ်ထားတဲ့ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းတွေအတိုင်း ဆက်ပြီးတော့ မိမိကိုယ်ကိုမိမိ ကာကွယ်သွားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ မျက်နှာစုံတပ်ရမယ်၊ လက်ဆေးရမယ်၊ လူစုလူဝေးကြားထဲမှာ မသွားရဘူး၊ ခပ်ခာခာနေရမယ်စသဖြင့်ပေါ့။ ဒီအခြေခံစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေကို ဆက်ပြီးတော့ လိုက်နာသွားဖို့ လိုပါတယ်။ အဲဒါပြီး ၂၈ ရက်အကြာမှာ ဒုတိယအကြိမ်ထိုးရပါမယ်။ ပထမအကြိမ် ထိုးပြီးတော့ ပေါ့ဆပြီး စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေအရ မနေလို့၊ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းတွေကို အလေးမထားလို့ အဲဒီကြားထဲမှာ ရောဂါဖြစ်မယ်ဆိုရင် ဘယ်လောက်နဲ့မြောစရာကောင်းမလဲ။ ကျွန်ုပ်တို့ ပထမအကြိမ်ထိုးပေးတဲ့ ဆေးကလည်း အဟောသိကံ ဖြစ်သွားမယ်။ နောက် ၂၈ ရက် စောင့်ရုံလောက်နဲ့ ကာကွယ်ဆေးရဲ့အာနိသင် အပြည့်အဝရနိုင်မယ့် အခွင့်အရေးကိုလည်း လွတ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ အခုကတည်းကနေပြီး သတိပေးပါရစေ။ ပထမအကြိမ်ထိုးပြီးရင် ပိုပြီးတော့တောင်မှ သတိထားဖို့ လိုပါတယ်။ တန်အောင်လို့၊ ပထမအကြိမ်ထိုးခဲ့ရကျိုးတန်အောင်လို့ အထူးသတိထားပါ။ ဒါမှ ဒုတိယအကြိမ်လည်း ထိုးလိုက်ရော ဒါဟာကာကွယ်ဆေးရဲ့ အာနိသင်ကို အပြည့်အဝရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။



(Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ၂၀-၁-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု နောက်ဆုံးအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၃၅၀ တွေရှိ

COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း
(၂၈-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၂၇-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၈-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၁၆,၃၇၈) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၃၅၀)ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသည့်အခြေအနေ (၂၈-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းတိုက်ရောဂါ (ရန်ကင်း)	(၆၇၄) ခု	(၁၅) ဦး
ဆေးတက္ကသိုလ် (ရန်ကင်း)	(၅၀၉) ခု	(၂) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းတိုက်ရောဂါ (မန္တလေး)	(၅၂၂) ခု	(၂၈) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းတိုက်ရောဂါ (မော်လမြိုင်)	(၁၇၇) ခု	(၈) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းတိုက်ရောဂါ (တောင်ကြီး)	(၂၈၅) ခု	(၄) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းတိုက်ရောဂါ (မုဆယ်)	(၂၈၉) ခု	(၃) ဦး
ရန်ကင်းမြို့ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (၃၀၁၆ ၁၈၀၀)	(၂၇၈) ခု	(၇) ဦး
ဆေးတက္ကသိုလ် (၁) (ရန်ကင်း)	(၇၇) ခု	(၈) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် Genexpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသည့်အခြေအနေ	(၄၇) ခု	(၁) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၆၄၀) ခု	(၆၆) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၂,၂၈၀) ခု	(၁၈၈) ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၆,၃၇၈) ဦး	(၃၅၀) ဦး

COVID-19 နေ့စဉ် စစ်ဆေးသည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ (test positivity rate) မှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည် -

	၁၉-၁-၂၁	၂၀-၁-၂၁	၂၁-၁-၂၁	၂၂-၁-၂၁	၂၃-၁-၂၁	၂၄-၁-၂၁	၂၅-၁-၂၁	၂၆-၁-၂၁	၂၇-၁-၂၁	၂၈-၁-၂၁
ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	၂,၆၆၄	၂,၄၇၆	၃,၅၄၇	၃,၆၆၅	၂,၃၅၇	၃,၈၇၆	၃,၅၂၄	၃,၆၆၇	၃,၅၅၆	၃,၆၇၈
ပိုးတွေ့လူနာ	၄၄၈	၄၇၈	၄၄၅	၄၂၅	၅၀၇	၄၇၆	၃၈၃	၄၁၁	၄၃၄	၃၅၀
ပိုးတွေ့နှုန်းရာခိုင်နှုန်း	၂၂	၂၃	၂၃	၂၄	၂၅	၂၅	၂၁	၂၁	၂၆	၂၁

မှတ်ချက်။ COVID-19 စစ်ဆေးသည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာမှာ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသည့် အရေအတွက်ပေါ်၌လည်း မူတည်နေပါသည်။ (၁၉-၁-၂၀၂၁)ရက်နေ့မှ (၂၈-၁-၂၀၂၁)ရက်နေ့အထိ နေ့စဉ်စစ်ဆေးသော ဓာတ်ခွဲနမူနာများ၏ ပျမ်းမျှအရေအတွက်မှာ (၁၈,၇၆၄) ခု ဖြစ်ပါသည်။

* ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ တစ်ပြည်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် “ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းမဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်(mask and face shield campaign)” ၌ ပါဝင်သော ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များကို တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် “တစ်ဦးကိုတစ်ဦး အသိပေးခြင်း/ သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများအား အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်မှသာလျှင် ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို အမြန်ဆုံးထိန်းချုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 လူနာ ဖြစ်ပွား၊ သေဆုံးမှု အခြေအနေ (၂၈-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

	အသစ် (လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း)	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း	(၁၆,၃၇၈) ဦး	(၂,၃၃၉,၄၇၂) ဦး
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း	(၃၅၀) ဦး	(၁၃၉,၁၅၂) ဦး
ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ	(၃၆၆) ဦး	(၁၂,၃၅၅) ဦး
သေဆုံးလူနာ	(၁၄) ဦး	(၃,၁၀၃) ဦး

- ယနေ့ သေဆုံးသူ (၁၄) ဦးမှာ ရောဂါအခံရှိသူ (၁၃)ဦး ပါဝင်ပါသည်။
- တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများနှင့် ရန်ကင်းမြို့ရှိ COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများ၊ တပ်မတော်ဆေးရုံများမှ ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ စုစုပေါင်း (၃၈၆) ဦးတွင် -
 - ဆေးရုံများ - (၂၇၃) ဦး
 - COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများ (ရန်ကင်းမြို့) - (၁၁) ဦး ပါဝင်ပါသည်။
- ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများအနက်မှ ဓာတ်ခွဲအဖြေ Negative ထွက်ရှိခဲ့သဖြင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိရာ နေရာများမှ ဆင်းခွင့်ပေးခဲ့ကာ နေအိမ်များတွင် ဆက်လက်၍ အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူ စုစုပေါင်း (၅၁၉)ဦး ရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၀၂၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ညနေ (၄)နာရီ

၁။ (၂၃-၃-၂၀၂၀)ရက်နေ့မှ (၂၇-၃-၂၀၂၁) ရက်နေ့အထိ တွေ့ရှိရသော စာတံခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁၃၈,၈၀၂) ဦး၏ မြို့နယ်အလိုက် တွေ့ရှိရမှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

Table with 15 columns: District, Total cases, and daily case counts from March 2020 to March 2021.

Table with 15 columns: District, Total cases, and daily case counts from March 2020 to March 2021.

❖ စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

Table with columns for date (၁၆.၂), time (၁၆.၂), and various names/locations. Includes sub-sections like 'စာမျက်နှာ ၁၆ မှ', 'စာမျက်နှာ ၁၆ မှ', and 'စာမျက်နှာ ၁၆ မှ'.

Table with columns for date (၁၈), time (၁၈), and various names/locations. Includes sub-sections like 'စာမျက်နှာ ၁၈ မှ', 'စာမျက်နှာ ၁၈ မှ', and 'စာမျက်နှာ ၁၈ မှ'.

မှတ်ချက်။ - (၂၇-၂၀၂၁) ရက်နေ့အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားခဲ့သော မြို့နယ်စုစုပေါင်း (၃၀) မြို့နယ်ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။
- အထက်ဖော်ပြပါစာရင်းတွင် မပါဝင်သော မြို့နယ်များသည် ယနေ့အထိ COVID-19 ရောဂါကူးစက် ဖြစ်ပွားမှုမရှိသော မြို့နယ်များဖြစ်ပါသည်။
* တရုတ်နိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူ (၂) ဦး၊ စင်ကာပူနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူ (၁) ဦးတို့အား အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိခြင်းကို တင်းကြပ်စွာ ဆောင်ရွက်ထားရှိပါသည်။
** စာရင်းဇယားအနည်းငယ်ကွာခြားမှုမှာ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်၏ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာစာရင်းအား စိစစ်၍ နေ့ရက် အလိုက် ပြန်လည်ဖြည့်စွက် ဖော်ပြထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။
အထက်ပါစာရင်းဇယားများကို ယခုကဲ့သို့ထားရှိပေးပို့သော တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များနှင့် ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ နေပြည်တော်မှ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးပညာရှင်များကို အထူးကျေးဇူးတင်ပါသည်။
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

မင်္ဂလာမော်ကွန်းတင်လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးစီးခြင်း

ဦးမြင့်ထွန်း(Chairman of Genius Myanmar Development Co.,Ltd)- ဒေါ်ခင်ခင်မော်(Tun Logistics & Transporation)တို့၏ သားလတ်

မောင်ထွန်းဝဏ္ဏ(ခ)မိုးစက်

Managing Director of GMD Construction Co.,Ltd

Director of Kayah Angel Co.,Ltd

Bachelor of Engineering (Material Science), DSTA

Master of Engineering (Steel & Alloy), MISA, Russia

နှင့်

သီရိသုဓမ္မမင်္ဂလာတေရ ဦးဇော်ဝင်း (Chairman of Chan Myae Myittar General Hospital &

Zaw Htet Paing Engineering & Construction Group Co.,Ltd) -

ဒေါ်မိမိတင်(Managing Director of Chan Myae Myittar General Hospital)တို့၏ တစ်ဦးတည်းသောသမီး

မအိမွန်မွန်(ခ)ဂျူဂျူ

Chief Executive Officer of Chan Myae Myittar General Hospital

Advanced Level of Certified Accounting Technician CAT,UK

Degree of Bachelor of Arts, Yangon University of Distance Education, Myanmar

Degree of Bachelor of Arts in Accounting, University of Bedfordshire,UK

Master of Business Administration, Assumption University, BKK

Master of Healthcare and Wellness Management, College of Management Mahidol University, BKK

Doctor of Philosophy in Organization Development, Assumption University, BKK (Candidate)

တို့သည် ၂၁-၁-၂၀၂၁ ရက်(ကြာသပတေးနေ့) တွင် တရားသူကြီး၊ မင်္ဂလာသဘာပတိကြီးများနှင့် နှစ်ဖက်သောမိဘဆွေမျိုးများရှေ့မှောက်၌ မင်္ဂလာမော်ကွန်းတင်လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးစီးပါကြောင်း။

နှစ်ဖက်သောမိဘများနှင့် မောင်ထွန်းဝဏ္ဏ(ခ)မိုးစက်- မအိမွန်မွန်(ခ)ဂျူဂျူ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ (၇)လမ်း၊ အမှတ်(၄၇၄)၊ (၂)ခန်းတွဲ RC(၆)ထပ်တိုက်၏ ပဉ္စမထပ်(၆လွှာ)

ခော်ဘွားလေးမြို့လိမ္မော်မောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ
အဆင့်မြင့် စတိုးဘလိပ်စားသုံးဆွဲကြိုးပျားကိုဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် ရောင်းချတပ်ဆင်ပေးနေပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ နင်းဆီလမ်း၊ အမှတ်(၁၁၃)၊ (၂)ခန်းတွဲ RC (၃ ဦး)ထပ် တိုက်၏ ပထမထပ်(တိုက်ကို

BOSS အဆင့်မြင့် ပါကေးအရောင်းခန်းမ
အဆင့်မြင့် Laminate Flooring ကြမ်းခင်းခြားပျားနှင့် 100% ခရေစိုခံ

တော
တောင်
ပျက်ပြုန်း
မြေဆီ
သုဉ်း၏

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ ပဒုမ္မာလမ်း၊ အမှတ်(၁၀၀)၊ နှစ်ခန်း

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မာပာ(၈)လမ်း၊ အမှတ်[791]

ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ (၈)လမ်း၊
အမှတ်(၇၅)ဟု အမည်တွင်သော မြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသည့် (၈ ဦး)ထပ်တိုက်၏ (Penthouse)ထပ်တိုက်ခန်း၊

ရေယာဉ်ပိုင်ရှင်အမည်ပြောင်းလဲခြင်း
ရေကြောင်းပိုင်ဆိုင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတွင် မှတ်ပုံတင်ထားသော

**တပ်မတော်ကွန်ပျူတာနှင့်နည်းပညာသိပ္ပံ
အင်ဂျင်နီယာသင်တန်းသားများ
အလိုရှိသည်**

၁။ လျှောက်ထားသူသည်-

- (က) ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် အသက် ၁၆ နှစ်အောက်မငယ်ရ၊ ၁၉ နှစ်ထက်မကြီးရ။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(လူပျို) ဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် ၅ ပေ၊ ၃ လက်မနှင့်ကိုယ်အလေးချိန်ပေါင် ၁၀၀ ထက်မနည်းရ၊ ပေါင် ၁၄၀ ထက်မကျော်ရ။
- (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူမဖြစ်စေရ။
- (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအား သိပ္ပံဘာသာတွဲ၊ သို့မဟုတ် ဝိပ္ပံဘာသာတွဲဖြင့် အောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။

၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် အခမဲ့ရယူပြီး ၂၇-၂-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ နောက်ဆုံးထား လျှောက်ထားနိုင်သည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး/မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်း တစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ၁ လအတွင်းရိုက်ကူးထားသော ပတ်စ်ပို့အရွယ်ဓာတ်ပုံ ၃ ပုံကို ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၄။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံသူများသည် အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်ဖြစ်သည်-

- (က) အင်္ဂလိပ်စာ။ နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီထိ။
- (ခ) သင်္ချာ ။ နေ့လယ် ၁ နာရီမှ ၃ နာရီထိ။

၅။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို မိမိလျှောက်လွှာတင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များ၌ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ဖြေဆိုကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၆။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။

၇။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲအောင်မြင်သူများကို ဟိုပုံးမြို့(တောင်ကြီးခရိုင်)တွင်လူတွေ့စစ်ဆေးမည်။ လူတွေ့အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။ အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲအောင်စာရင်းနှင့်သတင်းပို့ရမည့်ရက်များကို မိမိလျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၁၄-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ ၁၅-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့များအတွင်း မေးမြန်းနိုင်သည်။

၈။ သင်တန်းကာလတွင် လစာအဖြစ် ပထမနှစ် ကျပ် ၁၆၈၀၀၀/- ၊ ဒုတိယနှစ် ကျပ် ၁၇၄၀၀၀/- ၊ တတိယနှစ် ကျပ် ၁၈၀၀၀၀/- ရရှိမည်။ သင်တန်းအောင်မြင်ပြီးလျှင် ရာထူးအဆင့်လိုက်သတ်မှတ်လစာနှင့်စရိတ်များ ခံစားခွင့်ရှိသည်။

၉။ သင်တန်းပြီးဆုံးပါက အောက်ပါအတိုင်းခံစားခွင့်ရှိသည်-

- (က) ဘွဲ့လက်မှတ်အပ်နှင်းခြင်း။ အင်ဂျင်နီယာသိပ္ပံ A.G.T.I(Diploma) လက်မှတ်ပေးအပ်မည်။
- (ခ) တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း။ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)လက်ရုံးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တစ်ခုခုတွင် ပညာသည် အကြပ်ကြီး အဖြစ်ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်မည်။
- (ဂ) အဆင့်တိုးမြှင့်ပေးအပ်ခြင်း။ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)တပ်ဖွဲ့အလိုက် ပညာသည်စစ်သည်များ အဆင့်အတန်းတိုးမြှင့်ရေးစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ဒုတိယအရာခံဗိုလ်နှင့် အရာခံဗိုလ်အဆင့်များသို့ဆက်လက် တိုးမြှင့်ပေးရေးအတွက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်။
- (ဃ) ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိလျှောက်ထားခွင့်။ ပြန်တမ်းဝင်အရာရှိအဖြစ် ခန့်အပ်နိုင်ရေးအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်နှင့် အကျုံးဝင်သည့် အချိန်တွင် စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံးမှလျှောက်လွှာခေါ်ယူသည့် အခါ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

မှတ်ချက်။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မိမိတို့လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ရေကန်၊ မုခ်ဦး ဒါယကာကြီး
ဦးကျော်သိန်းဇံ (ဘကျော်)
Managing Director
K.T.Z Company Limited
အသက် (၆၈) နှစ်

မိတ်ဆွေသင်္ဂဟများနှင့် တပည့် သားသမီးများအပေါ်တွင် စိတ်ကောင်း နှလုံးကောင်း ထားရှိသော မေတ္တာတရားကြီးမားလှပါသော ဦးကျော်သိန်းဇံ (Managing Director, K.T.Z Company Limited)သည် ၂၈.၁.၂၀၂၁ ရက် နံနက် ၅:၁၀ နာရီတွင် (၉၆)ပါးသော ရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားကြောင်းသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူး ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဝန်ထမ်းများ အားလုံးအပေါ် မိဘသဖွယ် အမြဲစောင့်ရှောက် ပေးပြီး အလှူရေစက် လက်နှင့်မကွာ သဒ္ဓါတရားဖြူစင်ထက်သန်လှသော ဘကျော် ကောင်းရသုဂတိဘုံဌာနသို့ ရောက်ရှိပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါသည်။

ဦးသန်းအောင် နှင့် ဒေါ်အိအိငယ်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ရေကန်၊ မုခ်ဦး ဒါယကာကြီး
ဦးကျော်သိန်းဇံ (ဘကျော်)
Managing Director
K.T.Z Company Limited
အသက် (၆၈) နှစ်

မိတ်ဆွေသင်္ဂဟများနှင့် တပည့် သားသမီးများအပေါ်တွင် စိတ်ကောင်း နှလုံးကောင်းထားရှိသော မေတ္တာတရားကြီးမားလှပါသော ဦးကျော်သိန်းဇံ (Managing Director, K.T.Z Company Limited) သည် ၂၈-၁-၂၀၂၁ ရက် နံနက် ၅:၁၀ နာရီတွင် (၉၆)ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားကြောင်း သိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ကျေးဇူးရှင်ဘကျော်ပြုခဲ့သမျှသောကောင်းမှုကုသိုလ်အစုစုတို့ကြောင့် ကောင်းမွန်မြင့်မြတ်ရာဘဝမှာ ခံစား စိမ်းနီင်ပါစေကြောင်း Manawhari Pharma Limited ဝန်ထမ်းမိသားစုများမှ ဆုတောင်းမေတ္တာ ပို့သအပ်ပါသည်။

ငါလည်း တနေ့.....ငါသည် မုချသေရမည်။ အချိန်ပိုင်းသာလိုတော့သည်။

Manawhari Pharma Limited ဝန်ထမ်းမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ရေကန်၊ မုခ်ဦး ဒါယကာကြီး
ဦးကျော်သိန်းဇံ (ဘကျော်)
Managing Director
K.T.Z Company Limited
အသက် (၆၈) နှစ်

မိတ်ဆွေသင်္ဂဟများနှင့် တပည့် သားသမီးများအပေါ်တွင် စိတ်ကောင်း နှလုံးကောင်း ထားရှိ၍ မေတ္တာတရားကြီးမားလှပါသော ဦးကျော်သိန်းဇံ (Managing Director, K.T.Z Company Limited) သည် ၂၈.၁.၂၀၂၁ ရက် နံနက် ၅:၁၀ နာရီတွင် (၉၆) ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားကြောင်းသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။ ဝန်ထမ်းများအားလုံးအပေါ် မိဘသဖွယ် အမြဲစောင့်ရှောက်ပေးပြီး အလှူရေစက် လက်နှင့်မကွာ သဒ္ဓါတရားဖြူစင်ထက်သန်လှသော ဘကျော် ကောင်းရသုဂတိဘုံဌာနသို့ ရောက်ရှိပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါ သည်။

The Management of K.T.Z Company Limited နှင့် ဝန်ထမ်းများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ရန်ကုန်မြို့နေ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီး ပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးအောင်နိုင်ဦး၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး ဒေါ်ဥမ္မာစိုးအောင်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ ရက် နံနက် ၈:၀၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရ ပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။

**New Starlight Group of Companies
BOD အဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုများ**

သစ်ပင်စိုက်မှ အရိပ်ရ၏ ရိပ်ခိုနားနေ အပန်းဖြေ၏


သီတဂူအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသာသနာပြုအဖွဲ့

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါက်တာဒေါ်ခင်အေးသီ
ဓာတ်မှန်ဆရာဝန်ကြီး
ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ ဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်
အသက် (၇၄) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ကျိုက်ဝိုင်းဘုရားလမ်း၊ အမှတ်(၇၉)နေ သီတဂူအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ သာသနာပြုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ဦးမြအောင်၏ဇနီး ဒေါက်တာဒေါ်ခင်အေးသီသည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ ရက် ညနေ ၃:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွား ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

သီတဂူဆရာတော်ကြီး နှင့် တပည့်များ

ထာဝရ-မမေ့နိုင် ၆ နှစ်တိုင်
ဦးစိန်လွင် (တိ/ကု-ဆရာဝန်)
မော်လမြိုင်-စည်ပင် (ငြိမ်း) ၂၀၁၅-၂၀၂၁
အဖေ မိသားစုနဲ့ ခွဲခွာသွားတာ (၆)နှစ် (၂၉-၁-၂၀၁၅)တိုင်ခဲ့ ပါပြီ။ ထာဝရပြုလုပ်လျက်ရှိသော ကောင်းမှုအစုစုကို မြင့်မြတ် သောဘုံဘဝမှ ကောင်းကျိုးချမ်းသာခံစားရပါစေ

ဇနီး - ဒေါ်လင်းကြည်(ကျောင်းအုပ်-ငြိမ်း)
သား - ကိုနေဝင်းလွင်
သမီး - မမိုးစုလွင်-ကိုအော်လွင်ထွန်းအေး
သား - ကိုသူရလွင်(က.ည.န)-မဖြူဖြူရှိန်
မြေးများ - မောင်နေလင်း၊ မောင်မင်းသွင်ခန့်
- မနန္ဒာဝင်း
- မပြည့်မှူးခင်

**မြိုင်သာယာရပ်ကွက်၊ ၃၅၆/၂၂ လမ်း
မော်လမြိုင်မြို့**

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာဝင်းသိန်း
ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာဌာန၊
ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ်
အသက် (၈၆) နှစ်

မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်းချုပ် နာယက ဒေါက်တာ ဝင်းသိန်း [ပါမောက္ခ ဌာနမှူး(ငြိမ်း)၊ မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာဌာန၊ ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ်]သည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် ကွယ်လွန် သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဗဟိုကော်မတီဝင်များ
မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်းချုပ်**

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာဦးတင်ညွန့်
နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းအထူးကုဆရာဝန်ကြီး (ငြိမ်း)
အသက် (၈၃) နှစ်

ဒေါ်ခင်စိန်၏ခင်ပွန်း ဒေါက်တာဦးတင်ညွန့်သည် ၂၀-၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်း၊ ဦးခေါင်းနှင့် လည်ပင်း
ခွဲစိတ်ကုဆရာဝန်များအဖွဲ့
မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း**

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ဥမ္မာစိုးအောင်
အသက် (၅၉) နှစ်

ဦးအောင်နိုင်ဦး(အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံ ခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး ဒေါ်ဥမ္မာ စိုးအောင်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၈:၀၅ နာရီတွင် ခရစ် တော်၌ အိပ်ပျော်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

**ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာနှင့် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့
ဝန်ထမ်းမိသားစုများ**

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာဒေါ်ခင်အေးသီ
ဓာတ်မှန်ဆရာဝန်ကြီး
ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ ဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်
အသက် (၇၄) နှစ်

ဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်၊ မျက်စိရောဂါပညာဌာနမှ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး (ငြိမ်း)နှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ပါမောက္ခ ပါမောက္ခ ဦးမြအောင်၏ဇနီးနှင့် ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ရန်ကုန်၊ မျက်စိရောဂါ ပညာဌာနမှ တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာခင်ဦးမေ၏ မိခင်ဖြစ်သူ ပါမောက္ခ ဒေါ်ခင်အေးသီသည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် ကွယ်လွန် သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ရန်ကုန်၊ မျက်စိရောဂါပညာဌာနမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာဒေါ်ခင်အေးသီ
ဓာတ်မှန်ဆရာဝန်ကြီး
ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ ဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်
အသက် (၇၄) နှစ်

ဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်၊ မျက်စိရောဂါပညာဌာနမှ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး (ငြိမ်း)နှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ပါမောက္ခ ပါမောက္ခ ဦးမြအောင်၏ဇနီးနှင့် ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ရန်ကုန်၊ မျက်စိရောဂါ ပညာဌာနမှ တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာခင်ဦးမေ၏ မိခင်ဖြစ်သူ ပါမောက္ခ ဒေါ်ခင်အေးသီသည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် ကွယ်လွန် သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)၊ မျက်စိရောဂါပညာဌာနမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာဒေါ်ခင်အေးသီ
ဓာတ်မှန်ဆရာဝန်ကြီး
ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ ဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်
အသက် (၇၄) နှစ်

ဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်၊ မျက်စိရောဂါပညာဌာနမှ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး (ငြိမ်း)နှင့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ပါမောက္ခ ပါမောက္ခ ဦးမြအောင်၏ဇနီးနှင့် ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) ရန်ကုန်၊ မျက်စိရောဂါ ပညာဌာနမှ တွဲဖက်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာခင်ဦးမေ၏ မိခင်ဖြစ်သူ ပါမောက္ခ ဒေါ်ခင်အေးသီသည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် ကွယ်လွန် သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဆေးတက္ကသိုလ်(၂)ရန်ကုန်၊ မျက်စိရောဂါပညာဌာနမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ဥမ္မာစိုးအောင်
အသက် (၅၉) နှစ်

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးအောင်နိုင်ဦး၏ဇနီး ဒေါ်ဥမ္မာစိုးအောင်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၈:၀၅ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော် သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရ ပါသည်။

**ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ
မြန်မာ့ကုန်သွယ်မှုနှင့်တင်ပို့ရေးအဖွဲ့
စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန**

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ရေကန်၊ မုခ်ဦး ဒါယကာကြီး
ဦးကျော်သိန်းဇံ (ဘကျော်)
Managing Director
K.T.Z Company Limited
အသက် (၆၈) နှစ်

ချစ်ခင်လေးစားရပါသော ကျွန်တော်/ကျွန်မတို့၏ Managing Director ဦးကျော်သိန်းဇံ (K.T.Z Company Limited) သည် ၂၈.၁.၂၀၂၁ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၅:၁၀ နာရီတွင် (၉၆)ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဝန်ထမ်းများအားလုံးအပေါ် မိဘသဖွယ် အမြဲစောင့်ရှောက်ပေးပြီး အလှူရေစက် လက်နှင့်မကွာ သဒ္ဓါတရားဖြူစင်ထက်သန်လှသော ဘကျော် ကောင်းရသုဂတိဘုံဌာနသို့ ရောက်ရှိပါစေကြောင်း ဆုတောင်း မေတ္တာပို့သအပ်ပါသည်။

ဝန်ထမ်းမိသားစု
EMG, SMG, BDG Marketing Groups
Marketing Department
K.T.Z Company Limited

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ဥမ္မာစိုးအောင်
အသက်(၅၉)နှစ်

မြန်မာနိုင်ငံလူငယ်စွန့်ဦးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း(MYEA)၏အကြံပေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးအောင်နိုင်ဦး၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ ဒေါ်ဥမ္မာစိုးအောင် ၊ အသက် (၅၉)နှစ် သည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)၊ နံနက် (၈:၀၅) နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့၊
မြန်မာနိုင်ငံလူငယ်စွန့်ဦးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း(MYEA)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာဝင်းသိန်း
ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ R.I.T
အသက် (၈၆) နှစ်

ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ်၊ မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာဌာန၊ ပါမောက္ခဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ ဒေါက်တာဝင်းသိန်းသည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ ရက် ညနေ ၄:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဒေါက်တာအောင်ကျော်မြတ်(ဥက္ကဋ္ဌ)၊
ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများ
အထပ်မြင့်နှင့်အများပြည်သူအဆောက်အအုံ
တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းများ
ကြီးကြပ်စစ်ဆေးရေးပညာရှင်အဖွဲ့ (CQHP/HPBC)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယကာကြီး
ဦးမြတ်သင်းအောင်
အသက် (၈၆) နှစ်

ဦးဝင်းဆွေ-ဒေါက်တာမြတ်သီတာမြင့်(Win & Win Group of Companies)တို့၏ဖခင် ဦးမြတ်သင်းအောင် (နာယက-AA Group of Companies)သည် ၁၂-၁-၂၀၂၁ (အင်္ဂါနေ့) ည ၈:၃၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးပင်ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးစိုးဝင်း-ဒေါ်လှလှမွန်
ပုသိမ်ရွှေပြည်စိုး

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ကျိုက်ပိုင်းဘုရားလမ်း၊ အမှတ်(၇၉) နေ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဦးမြအောင်(မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်ကြီး)၏ဖခင်၊ ဒေါက်တာကျော်မင်းစိုး(အရိုးအထူးကုဆရာဝန်ကြီး)-ဒေါက်တာခင်ဦးမေ(မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်ကြီး)တို့၏မိခင် ဒေါက်တာဒေါ်ခင်အေးသီ [ဓာတ်မှန်ဆရာဝန်ကြီး၊ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ ဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်] အသက် (၇၄)နှစ်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဇော်ဝေစိုး
(ပါမောက္ခချုပ်၊ ဆေးတက္ကသိုလ်-၁ရန်ကုန်)နှင့် ဇနီး
ဒေါက်တာနွယ်နီအောင် မိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးအောင်မြင့်
ဦးစီးအရာရှိ (ငြိမ်း)၊ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန
အသက် (၇၆) နှစ်

ဒေါ်သီတာအောင်(ဒုတိယအထွေထွေမန်နေဂျာ-မြန်မာ့ခရီးသွားဘဏ်လီမိတက်)၏ ချစ်လှစွာသောဖခင် ဦးအောင်မြင့်သည် ၂၈-၁-၂၀၂၁ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

စီမံရေးရာဌာနမှ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များ
မြန်မာ့ခရီးသွားဘဏ်လီမိတက်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ဥမ္မာစိုးအောင်
အသက် (၅၉) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့နေ(ဦးစိုးအောင်-ဒေါ်လှလှကျင်)တို့၏ သမီး၊ မန္တလေးမြို့နေ (ဦးမြတ်နိုင်-ဒေါ်ခင်အောင်)တို့၏ သမီးအဖွဲ့၊ ဦးအောင်နိုင်ဦး(အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန)၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ ဒေါ်ဥမ္မာစိုးအောင်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၈:၀၅ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံလက်မှတ်ရ ပြည်သူ့စာရင်းကိုင်များအသင်း

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာဒေါ်ခင်အေးသီ
ဓာတ်မှန်ဆရာဝန်ကြီး
ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ ဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်
အသက် (၇၄) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ကျိုက်ပိုင်းဘုရားလမ်း၊ အမှတ်(၇၉)နေ (ဦးတင်လှ)-ဒေါ်သိန်းညွန့်တို့၏သမီး၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဦးမြအောင် (မျက်စိအထူးကု ဆရာဝန်ကြီး)၏ဖခင် ဒေါက်တာဒေါ်ခင်အေးသီသည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ ရက် ညနေ ၃:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဗိုလ်မှူးချုပ်မျိုးမြင့်(ငြိမ်း)(စီမံထူးချွန်-ပထမဆင့်)
ဇနီး ဒေါက်တာဒေါ်သီသီအေး မိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါက်တာဝင်းဝင်းမော်
ပါမောက္ခ ဌာနမှူး၊ ပခုက္ကူတက္ကသိုလ်
အသက် (၅၆) နှစ်

မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ ရှာဖွေရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနမှ ဘူမိဗေဒအရာရှိကြီး ဦးသိန်းဟန်၏ဇနီး ဒေါက်တာဝင်းဝင်းမော်အသက် (၅၆)နှစ်သည် ၂၇-၁-၂၀၂၁ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဘူမိဗေဒမိသားစု
မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း
လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန

မူးယစ်ကိုပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၁) သို့ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြား



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၀
အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်
ကော်မတီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် ညှိနှိုင်း
အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၁)ကို ယနေ့
မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး
ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌
ကျင်းပရာ အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်း
အမြစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ
ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ တက်ရောက်
အမှာစကား ပြောကြားသည်။
အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယ
ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်၊ ဒေါက်တာ
အောင်သူ၊ ဦးသန်းစင်မောင်၊ ဦးအုန်းဝင်း
နှင့် ဦးဝင်းခိုင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ
ဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်မြင့်၊ ဒေါက်တာ
မင်းရဲပိုင်ဟိန်း၊ ဦးကျော်မျိုးနှင့်
စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ
အောင်လအန်ဆန်နှင့်
ဗစ်တာလီဘစ်ဒက်ရှ်တို့၏
စိန်ခေါ်ပွဲ ဧပြီ ၂၁ ရက်တွင်
ကျင်းပမည်
စာမျက်နှာ » ၁၂

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့်
ကျန်းမာရေးလုပ်သား
၆၄၇ ဦး သေဆုံး
စာမျက်နှာ » ၁၃

မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများသို့ အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၈ ရက်

၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေ
ရွေးကောက်ပွဲကို ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်ရမည်၊ တရားမျှတရမည်၊ ပွင့်လင်းမြင်သာ
ရမည်၊ အများပိုင်ကြည့် လက်ခံနိုင်ရမည်၊ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ၏ဆန္ဒနှင့် ရွေးကောက်ပွဲ
ရလဒ် တစ်ထပ်တည်းဖြစ်စေရမည်ဟူသော စံ ၅ ရပ်နှင့်အညီ ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်
ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရွေးကောက်ပွဲနှင့် သက်ဆိုင်သူအားလုံးက ပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန် အသိပေး
ကြေညာချက်များထုတ်ပြန်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲကြီးကို တည်ငြိမ်အေးချမ်းလျက် ချောမော
အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

၂။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းမှန်ကန်ရေးအတွက်
အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းပြုစုခြင်းလုပ်ငန်းကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၊ ရုံးဝန်ကြီးဌာန၊
အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့
အင်အားဝန်ကြီးဌာနတို့နှင့် စာရင်းပြုစုပြီး အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများကို လစဉ်
ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ဖြည့်စွက်ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ အခြေခံမဲဆန္ဒရှင်စာရင်းကို ၂၅-
၇-၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ ၁၄-၈-၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ ရက်သတ္တပတ် (၃)ပတ်ကြာ သက်ဆိုင်ရာ
ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများတွင် ကပ်ထားကြေညာပြီး မဲစာရင်းတွင်
မပါဝင်သင့်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ (ကွယ်လွန်သူ၊ အသက်မပြည့်သူ၊ မဲစာရင်းထပ်နေသူစသည်)

ပါဝင်နေပါက ပုံစံ(၄)ဖြင့် ကန့်ကွက်ရန်၊ မိမိအမည် မပါဝင်ပါက ပုံစံ(၃)ဖြင့် မဲစာရင်းတွင်
ထည့်သွင်းပေးရန်၊ မိမိအမည် ပါဝင်နေသော်လည်း အမှားများပါဝင်က ပုံစံ(၄-ဂ)ဖြင့်
ပြင်ဆင်ပေးရန် လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၃။ ထိုသို့ လျှောက်ထားလာသည့် ပုံစံ(၃)၊ ပုံစံ(၄)၊ ပုံစံ (၄-ဂ)တို့ဖြင့် ပယ်ဖျက်ခြင်း၊
ဖြည့်စွက်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်းတို့ပြုလုပ်ကာ ဒုတိယအကြိမ် မဲစာရင်းကို ၁-၁၀-၂၀၂၀
ရက်နေ့မှ ၁၄-၁၀-၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ ထပ်မံကပ်ထားပြီး ပယ်ဖျက်၊ ဖြည့်စွက်၊ ပြင်ဆင်မှု
များ ထပ်မံပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများကို ထည့်သွင်းထားသည့် Web
Application ဖြစ်သော findyourpollingstation.uec.gov.mm တွင် မဲစာရင်းကို
ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးနိုင်ရန် စီစဉ်ပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင် Mobile Application
ဖြစ်သည့် findyourpollingstation.apk ကို Google play store တွင် Download
ရယူပြီး မဲစာရင်းစစ်ဆေးနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့နောက် အထက်ပါ
မဲစာရင်းကို CD ဖြင့် (PDF) ဖိုင်ပုံစံ ဖြန့်နယ်အလိုက် သက်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲ
ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများထံ မဲစာရင်းမှန်ကန်ရေးအတွက် လိုအပ်
သည်များ ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ပါ
သည်။
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ □

ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၌ ဝန်ထမ်းများအတွက် မြန်နှာနိုင်ငံဝန်ထမ်းအငှားအိမ်ရာ ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၈
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်း
မြို့နယ် (၇၃) ရပ်ကွက်တွင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ
အတွက် ပထမဆုံး ရည်ရွယ်တည်ဆောက်
သော မြန်နှာနိုင်ငံဝန်ထမ်းအငှားအိမ်ရာဖွင့်ပွဲ
ကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါအိမ်ရာဝင်း
၌ ကျင်းပရာ အခန်း ၄၇၆ ခန်းတွင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း
များ အငှားနေထိုင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ
သည်။
ယင်းအငှားအိမ်ရာကို ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာ
နှစ်တွင် ဘဏ္ဍာငွေတောင်းခံ၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ
ကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဆောက်လုပ်
ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီး

ဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
"ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း တာဝန်
ထမ်းဆောင်နေဆဲ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတွေ ဈေးနှုန်း
သက်သာစွာ နေထိုင်နိုင်ဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး
ဆောက်လုပ်ပေးတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါက တာဝန်
ထမ်းဆောင်ဆဲ ဝန်ထမ်းတွေကို အငှားချပေး
သွားမှာပါ။ ဒီမှာက တာဝန်ထမ်းဆောင်ဆဲ
ဝန်ထမ်းတွေက သက်ဆိုင်ရာ ဌာနတွေကနေ
တစ်ဆင့် လျှောက်ထားရမှာပါ။ ဒါကို ရွေးချယ်
တာကိုတော့ သက်ဆိုင်ရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး
အစိုးရအဖွဲ့ကနေ မူဝါဒတွေချမှတ်ပြီး ရွေးချယ်
သွားပါမယ်။ သက်ဆိုင်ရာဌာနတွေရဲ့ အရွယ်
အစားတွေ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



မြန်နှာနိုင်ငံဝန်ထမ်းအငှားအိမ်ရာကို တွေ့ရစဉ်။

နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအငှားအိမ်ရာအတွက် အမှုထမ်းအနေဖြင့် လစာ၏
သုံးရာခိုင်နှုန်း၊ အရာထမ်းအနေဖြင့် လစာ၏ ငါးရာခိုင်နှုန်း
ကောက်ခံမည်

